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STATEMENT OF TERESA HORN

I, Teresa Horn, say:

1. My mailing address is at Route 1, Box 46, Oakwood,
Virginia. My residence is in Patterson, Buchanan‘COunty,-Virginia.

2. My date of birth is August 16, 1968,

3. I am making this statement in relation to the case of
Roger Keith Coleman, who was convicted of the rape and murder of
a woman in Slate Creek, in Long Bottom, in Grundy, vifginia. I of
making this statement because another man, Donny Ramey, told =me
that he committed the crime.

4. I have never met Roger Keith Coleman. '

5. I first met Donny Ramey through my boyfriend at the tinme,
Larry Kenneth C.avinger, who goes by the name "Kenny." I saw Donny
from time to time at Clancy’s, the bar where I worked.

6. Oon the night that Donny Ramey first told me that he
committed the crime, I was working at Clancy’s. Donny Ramey was
in the bar that night, along with Mark Helton and Jeff Chaffles.

7. To the best of my recollection, this was in March or April
1987. '

8. I knew Mark Helton from high school. I am not sure of the
spelling of Jeff Chaffles’ name.

9. That night, I was working at Clancy’s. Jeff had too much
to drink, so he asked me to drive him home. Mark Helton and Donny

 Ramey §;¢v0>ly”car to Jeff’s house, and I drove Jeff in his car.



10. We drove to Jeff Chaffles’ néthar's house, which was in
Deel. Jeff’s mother was not home at the time.

11. When we arrived there, Jeff went inside and went to sleep
right away.

12. I was ready to leave right away, but Donny and Mark
persuaded me to stay. When I went into the house, Donny told me
that I was going to be raped. I thought he was kidding at first,
but then he started taking my clothes off against my will.

13. Once my clothes were taken off, Donny picked me up and
carried me into a bedroom. He closed and locked the door behind
him.

14. Donny threw me on a bed in the bedroom. As he threw ne,
I hit my face on the nightstand. This left a bruise on my face by
ny eye.

15. Donny pinned me on the bed by kneeling on my legs, and he
tried to force my legs apart with his knees. He tried to force me
to kiss him. I was yelling to make him stop, so he put his hand
over my mouth very hard, which left bruises along the side of my
mouth. With his other hand, he groped over my body.

16. He told me that if I didn’t shut up and quiet down, he
was going to do me like he did that girl +m siato~Crook. I didn’t
really knoﬁ vhat po was talking about when he said that.

17. Donny is very strong, strong enough so that he could have
succeeded in raping me. He kept telling me that I would like it.
He also kept pulling my hair over my face.

18. I guess because I was yelling, Mark broke into the



bedroom and pulled Donny off me. He nit Donny, hard.

19. After I put my clothes back on, I drove to the house
where Kenny was living. I was very upset. I didn’t go to the
gziicjénzgzzzg,’::f?gf;'I thought it wouldn’t do any good. And because

20. Kenny told me there why Donny’s nickname was "The Hand."
(Another nickname Donny has is "Trouble.") Kenny said that Donny
got the nickname when he sexually attacked a woman, when he shoved
ﬁis hand into her vagina. 4

21. I met Mark some days later. He said that he had moved
out of the house he was sharing with Donny, because Donny had told
him that he murdered that girl in Long Bottom. Mark said that he
couldn’t live with Donny after he heard that. Mark explained "to
me that Donny was referring to that when he told me that he would
do me like he had done that girl in Slate Creek; until Maék
explained it to me, I hadn’t really understood what Donny meant.

22. I saw Donny a few months later at the Acapulco Club,
which is in West Virginia. I asked him whether he had killed that
girl in Slate Creek. He said yes.

23. Later that summer, I talked to Donny again about the
attack on that girl on Slate Creek. I asked him if he wasn’t
afraid that the police would find out what he did. He said no, he
wasn’t conécrnod,)bocauso the case had been closed.

24. I originally contacted the lawyers for Roger Coleman
because of an advertisement they placed in the Yirginia
Mountaineer. One important reason that I had called them was
because of the obscene phone calls that I had been receiving. I



am frightened by those calls, because I think they may be coming
from Donny Ranmey.

S

eresa Horn
Dated: September //, 1990




STATEMENT OF TERESA HORN

1. My name is Teresa Horn. I have given a statement

in relation torthe case of Roger Keith Coleman in the past.
I now make this additional statement to clarify and
supplement my past statement in response to the
Commonwealth's affidavits about me, and to assure the Court
that I swear that my testimony in this case is true and
correct under penalty of perjury.

2. I have read the statements of Bobby Donald Ramey,

Mark Helton, and Wayne Horne. I have also read the
portions of Jacsbavidson's statement which relate to me.
Because I believe that these staments contain inaccuracies,
I make this statement to correct'thcn.

3. On the night in 1987 when Donney Ramey attacked me at
Jeff Chaffles' house and told me that if I did not shut
up, he would do me like he did the girl on Sliate Crtox, I
had no romantic interest in Jeff Chaffles, Mark Helton,

or Donney Ramey. I did go to Jeff's house to take his car
there since he vas intoxicated, but to clarify my earlier
statement, I do hot remember hov Jeff got to the house.

I also did not take my clothing off voluntarily or

go in tHe bedroom voluntarily to have sex with Donney
Ramey. Instead, Mark Heltcn held me from behind wvhile
Donney took my clothos off.

4. Donney Raloy‘then picked me up and carried me into the
bedroom, closed and locked the door, and tried to rape me.
I have described the attack at more length in my previous
statement. During that attack he did iay that if I did

not shut up, he wvould do me like he did the qir; on Slate Creex.



5. I went directly after the attack and told Kenny
Cievinger, my ex-boyfriend. He can confirm that it cccurred.
I did not tell the police because I decided it would not

do any good since I thought they probably would not prosecute,
and because Donney Ramey had threatened me. I did net

tell or imply to Jack Davidson that I thought I would not

be believed, instead, I said that it would have done no

good, or words to that effect. He may have misinterpreted

my comment.

€. I never had sex with Doney Ramey on a later occasion.
Because Donney Ramey and I had mutual friends and wvent to

the same parties, I had occasional contact with him qad

he even attempted to apologize for the incident on more

than one cccasion. I also got a ride home from him once

by vhich'tinc I was no longer concerned about him. Before
the attack, I briefly considered moving in with Mark

and Donney, because I considered Mark a friend, but decided
ﬁot to. (I had originally met Donney through my then
boyfriend Kenny, and had visited Mark and Donney's vith Kenny.)
I never 1lived in their home.

7. Donncf Ramey adaitted to the murder on two occasions
after the attack 1n.1987. On the first occasion, I do

recall mentioning Wanda McCoy's name by isking him vhether he
had really killed tﬁat McCoy girl on Slate Creek, or vords

to that effect. He said yes. That was at the Acapulco Club.
The sccondfincidont vas vhen he drove me home from the same

club one night. That vas the time vhen he said that he wasn't



concerned about the case because the case had been closed.

I did not have sex with Doney on that or any other

occasion. I have never had any sexual or other interest

in him.

8. I am not a whore. I do not abuse drugs. I have

used drugs occasjionally , although probably not to the

same extent as Donney Ramey. On the

incident where Donney Ramey attacked me, I was completely
sober and had not smoked pot, because I was vorking tvo

jobs at the time and had just gotten off work. I do not

even recall there being pot at Jeff <Chaffles' house on

that occasion.

9. The incident involving Rufus Viars, my mother's

brother in lavw, was not unfounded. Although he did harass
me and attempt to have sex with me, I eventually dropped the
charges because my family had been torn apart by the incident,
and Rufus and his son Ricky had been convicted of assault

and battery of my mother‘'s husband Bobby in relation to

the incident. Glen Mullins and Terry Ward vere present at the
incident and can confirm that it occurred.

10. I have read the Commonvealth's argument in this case
that Mr. Coleman should not be able to use this confession
because it vas available to him in 1987. That is wrong.

It was not available to Mr. cOlcéan until 1990, vhen I called
his attorneys to tell them about it. ‘

11. I do not think the Commonvealth's attacks on my
crcaibiiityriéi i‘i} ozrcbrroéc. Donncyrhancy admitted

to the murder of Wanda McCoy to me, and Mark Helton also



told me that he stopped living with Donney Ramey because

ne had admitted to the murder. I would like the
cpportunity to testify about these events at a hearing,

where I believe my credibility will be demonstrated.

I declare under penalty of perjury that the
foregoing statement is true and correct under the laws of

Virginia and the United States.

Teresa Horn

dated: ')7@)‘ 2, /§9/

Signed & svorn before me this 20th day of November, 1991.

d/ M <_é,c-/,4ﬂu
Notaﬁ&)?ublic

My commission expires:

WNawh 37 7-'#
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STATEMENT OF JAMIE SWORD ROSS

Buchanan County )

)
Commonwealth of Virginia )

I, Jamie Sword Ross, say: ‘

1. My residence is at the Village .Country Store, Hurley,
Virginia. My address is P.0. Box 1158, Grundy, Virginia.

2. I am twenty-three years old. I was born iﬁ}};s;'Qnd
I attended high school in Grundy.

3. I am making this statement in relation to the case
of Roger Keith Coleman, who was convicted of the rape and murder
of a woman on Slate Creek, in Long Bottom, in Grundy, Virginia.

4. I titst met Donnie Ramey on or about March 17, 1983.
I knew, and had heard of Donnie, as "Trouble® Ramey, the nickname
that other people called him in town. I had heard of him because
of his reputation and because I attended school with his sister
Portia, but I had not met him prigr to that date.

5. On that date, on or about March 17, 1983, I was
walking by the side of the road after having had a fight with my
husband when Kenny Clevinger and another person, who I later was
introduced to as)croq Daniels (and who was commonly called
"Trigger®), stopped their truck beside me. Thaey invitsd me to come
with them, and because I had known Kenny for several years, I got
into the truck. |

6. After hauling coal for a short while, we drove to
Trouble Ramey’s, who was living in a trailer at the time. To the



best of my recollection and knowledge, the events of the evening
occurred sometime between 10 p.m. and 1:00 - 1:30 a.m., the
approximate time that I arrived home.

7. In a back bedroom of the trailer, Donnie Ramey
sexually attacked me. He climbed on top of me and held me down
with his arms and legs and inserted one leg between my legs, using
his foot to push down my pants. He was very strong.

8. To the best of my recollection, I yelled "get this
mother-fucking son of a bitch off me" and became very scared when
Kenny and Greg did not come to my aid. I was surprised and
shocked. I cried over and over for them to do something because
he was hurting me. I also told Donnie to leave me¢ alone because I
had ay period, but he said that he had "fucked women on the ra;
before."

9. Using one hand to hold me down and the other to
molest me, Donnie then reached his hand into Yy vagina and
forcibly pulled out my tampon. It hurt qylot. When he
raised himself to throw the tampon aside, I escaped his grasp and
ran out of the room. I was yelling and swearing and attempting to
put my clothes back on, when Donnie came into the living room
ocut of the bedroom and attacked me again. He shoved me onto the
couch and julp.dJon B8 again. This time I hit him in the groin and
it must hnvn_hurt him, because he said, "Goddamn you,® and got up.
I then got up and ran out of the house.

10.- I returned home, and have not spoken to Donnie
Ramey since. To the best of my recollection, I have not told
anyone about this story until now. I no longer talk on a regular



basis to Kenny or Greg. .- - : e -
11. Knowing Donnie from this incident and his

reputation, and how frightened I am of him, it would not surpise

me a bit if heruas involved in the rape and murder of another

Jamie 5v6rd Ross
Dated: September , 1990
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CYATEMENT CF LINDA MULLINS

I, Linda Mullins say:

1. I reside at Route 1, Box 47, Pilgrim Knob, Virginia 24634,

2. I was born in 1964 and attended high school in Grundy,

Virgina. .
3. I am makingthis statement in relation to the case of
Roger Keith Coleman, who was convicted of the rape and
murder of a woman on Slate Creek, in Long Bottom, in
Grundy, Virgina.

4. I knew Donnie "Trouble" Ramey when I was in high school.
I graduated from high school in 1982.

5. To the best of my recollection, sometime in 1982 or

1983, Donnie Rumey attacked me sexually with a large knife.

6. On that date, I was with friends at the home of Serena
Gail Collins. She lived in Grundy near the Miners and

Merchants Bank. Earlier that evening, Donnie Ramey had

asked me to drive around with him and go to a local airstrip.

Because Serena Gail and 2 friend were arguing, I decided to
leave. 1 told»my friend Cythia Spraker, also present that
evening, that I was going to take a drive with Trouble

Ramey. She Qarned me about him, that he had a bad reputation,
but I was not particularly afraid of him at the time. There
were rumors that he had been involved ih the murder of the

woman in Slate Creek, but I ignored them.



7. When I left the apartment I met Trouble and drove
to the airstip with him in his car.

8. At the airstrip, we parked. It was very dark and
desolate, though I recall there was a full moon.

g. To the best of my recollection, it was 9-10 p.m.

10. I wanted to smoke a cigar and told Trouble to give
me the matches. Suddenly. he jumped oh top of me and
held a large knife to my neck. The knife wa;”a sufvival,
nrambo" style knife with a blade of 8 inches or more.

11. Holding the knife horizontally across my neck,
Trouble began to bite me all over the neck. He tried to'
stick his tongue in my mouth and he used the hand vhich
vas not holding the knife to molest me.

12. Trouble used his knees to try to pry my legs apart
but I stuck my heeled boots into the floor of the car

and fought back.

12. Trouble Ramey then threatened me by saying "I

could do anything I want ﬁo with you. I could kill you
and throw you out of the car and nobody would ever kKnow."
He wvas still holding the knife to my neck.

13. I told him *Trouble, do it if you're that brave,

go ahead. Cynthia knows I'm with you and she'll tell

ry brother Glen and he'll kill you by this time tomorrow."
13. At that point, Trouble stopped attacking me and

started crying. ‘He tried to give me the knife but I told

him I had my own. I was also crying. He said "you hate



Cat

me now, you hate me."
14. I told him, "I don't hate you, I despise you. Don't
ever speak to me again.®
15. We drove back in silence and he left me in Grundy
near the Miners and Merchants Bank. To the best of
my recollection, I returned to Serena Gail Collins' apartment anc
told my friends about the incident. I had bite marks
all over my neck.
16. I also told my brother Glen about the attack, although
I did not initially tell him about the knife because 1
was concerned that he would confront Donnie Ramey.
17. I have seen Donnie Ramey several times since then, once
at the Acapulco Bar. He avoids me. I was.Qeé%;éE;red
after the attack. 1 feel safer with men such as my
bfother Glen because Donnie is afraid of men.
18. After the attack, I thought that the rumors that
Donnie had killed the woman on glate Creek might be true.

. /

“e ' ..; . i ’-_‘ - s
Linda Mollins

-

Dated: September 17, 1990



COMMONWEALTH OF VIRGINIA )
: S8

COUNTY OF BUCHANAN ) .

GOLDIE OWENS deposes and states as follows:

1. I reside at Route 2, Box 173, Rowe, |
Virginia. )

2. ﬁogcr Matney is married to my daughter,
Brenda Matney. They were married on October 16, 1986.

3. An investigator came to my hoﬁsc to talk to
Roger Matney El!;g;Ei;g years ago about Matney’s testimony
at Roger Coleman’s trial. Roécr Matney and the
investigator had a conversation.

4. The investigator left my house after he
finished talking with quot Hatnoy. Roger Matney was
visibly shaken and emotionally upset by the investigator’s
- visit.

s. Brenda Matney asked Roger Matney if "the
boy owned up to killing that girl vhen he was in jail
with you.® It was clear that Brenda was referring to
Roger Coleman when she said "the boy". Roger Matney told
Brenda "no" Ln response to her question. He said that



Roger Coleman never told him (Roger Matney) that Coleman
had killed the murdered woman.

6. Brenda then asked Roger Matney, "if the
Coleman boy didn’t tell you he killed her, why did you
tell them he did?" Roger Matney told Brenda in response
that his statement was already on file at the courthouse.
He then stated that he would never testify in the Coleman
case again, even if under subpoena.

7. Later that evening, Brenda asked Roger
Matney what he had done to be imprisoned. Roger Matney
resporiied to Brenda that he had been sentenced to eight
years for stealing. Brenda Matney asked Roger Matney why
he did not serve eight years. Roger Matney fcspondcd, "If
you use your head for something besides a hatrack, you z=an

get out of a lot of prison time that you would have to

-

pull.”
8. That was the only time I heard Roger
Matney discuss his testimony at Roger Coleman’s trial.
9. I am not personally acquainted with Roger
Coleman, nor am I related to him by blood or marriage.
10. I declare under penalty of perjury under
the laws of the United States of America and the



Commonwealth of Virginia that the foregoing is true and

cerrect,
Qo
[ 1991 Z )
Dated: g::& _'_, s 04,_..._,“/

RowE& , virginia Goldie Owens

Sworn to before me this
day of Auguet;—1%66-
Seime U, 19914

ity ity s (& i

)M,JMM—,M’C-
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AFPIDAVIT

1. My nam¢ ia Keester Shortridge, Y currently live near
Richlands, Virginia., 1In 1981, however, T lived near Long Bottom
in Grundy, virginia, approximately .2 of a mile south of the
residence of Brad and wanda McCoy.

2. On September 21, 1991, I sigaed a hand-printed affidavit
that had been pPrepared by one of the People representing Roger
Coleman. [ now wish to clarify some of the Statements that were
made in the affidavit that I signed.

3. I did find a trash bag in the bagk of ny truck, but T
did not find it on the morning after wanda McCoy was murdered. I
estimate that it was approximately three or pore days after the
murder that I found the trash bag. I made this clear to
Coleman's attorney when I signed the affidavit they prepared.

4. I usually check in the back of my truck every day and if
there is any trash there T dump it that day. I believe I would
have noticed the trash bag if it had been in my truck the day
before I found it, T found the bag with the items in it after T
had driven to the mine site to dump a load of trash.

5. The trash bag I found in the truck about three or more
days after the murder 4did contain several items including some
bloody sheets, After cheacking with my wife to see if the items
belonged to 'us I 8id throw the itenms away. My wife told me she
was going to call éheriff Ratliff to tell him what I had found
but I do not know if she actually did so. I have no knowledge

whether the police who were .investigating the murder were ever

told what I had found.
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6. The first time I told the peaple reépresenting Roger

Coleman about what I had fseung in my truck was approximately two
Or more years ago,

€ester ghortridge

Swotn to and subscribed before me this ﬁ“ day of Wmﬁ,u/,
1991,

(e Drvey

Notary PuEIic

My commission expiresg!

L [PPE :
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AFFIDAVIT OF NELL SHORTRIDGE

l. My name is Nell Shortridge. My address is Drawer 1160
Grundy, Virginia. I currently reside with my son Quinten
up on Highway 19 in Claypool Hill, Virginia.

2. I make this statement in relation to the case of

Roger K. Coleman.

3. Approximately ten years ago I lived withumy family

on Slate Creek in Grundy, Virginia.

4. One or two days after the murder of WandyMcCoy,

my husband Keester Shortridge returned home from the
mines where he was bulldozing and came into the kitchen
where I was cooking supper. He had a big green plastic
trash bag with him which he dumped onto the floor. Ile
asked me what I was doing throwing good sheets away,

and he asked me where all the-blood that was on the
sheets had come from. When he dumped the material onto the
floor that was in the bag, I saw sheets that had a-.lot
of blood on them. In my opinion, it Qas more blood than
a person could lose without having to go to the hospital.
It definitely could not have come from a woman's period
Oor a minor cut. I also saw Lwo Vag lleusen cowboy

shirts, ausilver flashlight, and a Big Ben white alarm

clock.

5. I told Keester to put them back in the bag because they
didn't belong to us. I knew thefghéé&s:dbdﬂhbwbelong
to us because thev were lilac and we didn't have

any lilac sheets.



6. I then told Keester that I thought the sheets
and other things in the bag might be connected to
the murder of Wanda McCoy because there was so much
blood on the sheets and because it was so soon after
the murder, only one or two days.

7. I told Keester then that I was going to ca}l
Aubrey Ratliff to tell him about the sheets and
other things in the bag. Aubrey Ratliff was the
Sheriff of Grundy at the time and so I thought

he should know. I then called Aubrey Ratliff

while Keester was in the room. I told Aubrey

I vanted to tell him something confidentially.

I told him about what we had found in the back of
Keester's truck and I described the items to him.

I told him there were bloody sheets and that I thought
they might be linked to the murder. I told him that

I wanted him to come and get them, I thought

he would take them and test tﬁem to see if they were
linked to the murder.

8. Aubrey Ratliff told me that he couldn't come and get
the sheets and tﬁatﬁRandy Jackson was the one who was
investigating the murder. When he told me he couln't
come get the sheets I said "to hell with you". We

were scared that it might be evidence related to the

‘murder and I thought it was strange that the sheriff

wouldn't come and get it.



9. Keester then took the bag the next morning back up
to the mine where he bulldozed dirt over it.

When he came home that night he told me that he

had covered the bag with dirt.

10. Our house was less than a half mile away from the

site of the murder at the time,

11. One night in late November Kitty Behan, Roger
Coleman's attorney, called me to ask me about the

bloody sheets and other things. I told her this story.

A few days later Jack Davidson came by my mother's

house where I was staying at the time and I told him the
same story. He wrote it down and then asked me that night
if I could meet him the next day at my house on Slate
Creek. I met him the next day and he again wrote down
what I had said. However, he never asked me to sign a

statement either time he talked to me.

I declare under penalty of perjury that the foregoing
statement is true and correct, under the laws of

Virginia and the United States.

Lo Aol

Néll Shortridge

/2= (G- G

Date
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G A STATE P0UITT

(ate of Transcription !‘mh 23! 1981

SRADLEY TEWIGHT MCCOY, Stock Clerk for United Coal Company, “elephons
nuabers, York - 935‘72250 bone -~ 935‘&672v 2. 0. M L27, Grundy,
Virginia, vas*intervievod o2 March 11, 1581, at ..35 peR.

——:

(MCCOY is *he husband of the victim.)

MCCOY etated that on March 10, 1981, he lef* his residence at approxi-
mately 7135 D.m. He advised that st this t: e his vife, VANDA FAY
TEOHPSQHECOYminagooC.mdmAmthh;;pp«.redtobcvmng.

He adv.sed that approximately 9100 p.a,, he salled his residence and
talxed to his vife. He stated that the con—srsation was adbout her
cold, the income tax return check and aboui purchasing some clothing.
He stated they talked for approximately fifteen murmtes. MCCOY
advisea :hat his vife said something about wvatching the television

; v3.J. and the Bear”. He advised they discontimmed their telephcne
sonversaticn and he t0ld her that he would see her about aleven o'clock.

NCCOY advised that he remained at work uptil 11105 p.s. and then drove
straight bome. He stated that vhen he got cut of his wehicle he chacked
mdthohouotolnifﬂwthmmﬂn@tndtoohookitm
dogs had not gotten into the trash., He statec that the Lront pexch
pot_on and thought this wvas urmsual. He advised trat he Imocked
on the door but mo one answered the door. He advised that he peersd
thmughthop«k“ohinthndoorandnoticodthnd@nnqmdlqm
on the seat vortion of the oouah. advised that he though® his vife
was 1:ding from him. He st:. ad that ho wunlooked the door with Wais key,
nlkedintoth.nﬁ.ngroonmdpullodnpmdmmmd. He advised
tha¢ he noticed. thetp.rnbodro-nsht on snd blood on the living room
floor. He -htodthsthoplndm djmorhchtmth-nrf.ngm
nooru.nuvdkadintothocp.ﬂbodroon. ﬂ-nutodthsthnuvhinvifo
‘Lr.ngonhor“o.ok. partislly nude, hn.v.‘.ncalubwmdmtheohutmd
bleaeingmmneok. Msutad'thstmnuppmdtobednad. il
advised that he became sfraid that the person(s) vers still s the house
and hegan to check. Ee stated he called ais father, MAX MOCOY, and sdvised
him »f vhat he Sound. EHe stated tha: he was fearful to go o1tside until
he saw his father coming up the bill. He scated that he went outside and
met 1is father, He stated that they went back inside the hrmse. checkad
nis wife for any vital sigos, and reported tas offense t0 4.3 Cheriff's Office.

,_Grundy, vA 81-4-0092 -{/p

Investigatic 7 O~ m n' 1981 Fite @

March 19, 1981

Date dictated

\ y ' ,
o Q %v“ %. Savidson and R. M. Ovens/jas
<‘}<.y" '

This docu nent contains neither f Jons not conclusions of the' virginia State Potica. It the progecty of the Virginia State Polics and is
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MOCOY advised that his wife was fearful to stay at their residence
during the nigh%t. He advisad that sha would oot allow any sirangers
{nto the residence. He advised that she kapt the door locked wi*h a
chain and & bolt lock. He advised that she nlva.y'a xept the porch

l—dht Ol e

Ha advised that his wife vas receiving obscens telephone-calla
during the summer, 198Q. Ee stated that this stopped after they
had t-e_r ‘elephone mumber changed.

He _=tatsd that the las* person to visit his residence was his wife's
sister ind her husband, He sdvised that they returned some recipes
on Moncay night vhich she borroved on a Saturday night. EHe stated
that bor sister's name is PATRICIA COLZMAY and her husband is ROGER
YEITH OLEMAN, . )

MCCOY advised that only JUNIOR STEVENSON, DANNY BAY STILTHER, brother-
in-lawv, and ROGYR KEITH COLEMAN would come to h’s residence and possidly
galn W‘E‘r‘b’ his vife,.

Qn_the day of this interview, MCCOY vas wearing & gray short sleeve shirt,

pens in shirt pocket, blue "paint-spotted" pants, and white socks. Thare
nppeared to-5e-na.fresh wounds on MCCO”’S hands, arms, or face.



//———

JIRGINGA cTATT POLICS

Late of Transciiption _:.u__o_}l_g}.l—];_?_@l__——--,__

THMAS Do MCDOBALD 2edlcal ExamineT for Bashanan County, telephone 1umber hYoas
935-2316, office 925-2111, Grundy, Virginia, wvas taterviewed on Harok: 12, 198,
sy 12310 s.R.

YCDOHALD stated that the victim died 8t approximately 10¢30 p.f._ as a resuit of

———

momm;hociztro-svmdtommkandchut. Fe advised that :be
victim wus stabbed 04 possidly raped. B3 sdvised taat the victim .8 deing cent

‘.0 Boanocxs, Virginiy, for &n aatopsY.

. ‘ -
 nvescsation on — =151 . Grepdy, Virginis _ rues 8140092 =/
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T THIS documant contains neither reco dations noef

March 23, 1981

Date of Transcription

SANTHA KAY BATLIF?, housewife, %‘elephonse mumber - none, Route 2, Box 214,
Gramdy, 7irgnia, wvas ‘nterviewed on March 12, 1981, at 12:15 p.a.

DATLIFP atated that on March 6, 1381, at approximately 2:00 p.m., her
“usband, GARY SCOT? RATLIFP, left their residence enrvute to wor:z. She
advised that IENISE SXEERNS was at her residence and they talked intil

2:30 p.s. She stated t-at SERENS left and shortly, someone imoczed on

the doo~. Shae advised that a subject stepped inside the door and
t{dentif ed hinself as F0GER COLEMAN., She amted that COLEMAN told her

-hat he mew her huscand for a number of years, that he worked with him
and that he presently lives on Diamal. She stated that the conversation
tvmed 0 her baby. BRATLIFY stated that GARY OWENS came to the residecce
and a conversation was started betwsen COLEMAN and OWENS, The conversation
turned o tapes. She advised that OWEXS skted he l'ked the tape "Super
“ramps®. COLEMAN stated that he had the tape in his vehicle. IATLIFP
odvised that COLEMAN returnmed with the tape and she played it orn her stereo.
he advised that after playing the tape, OVENS asked COLEMAN {f he would
sell {t. COLEMAN deciired. She advised that ahe placed the tape om top
of the 3tereo. She advised that OVEAS left and COLEMAN remmined at her
reaider:e. She advised that she could not recall the entire corversation,
Yt COLMAN offered her some alceholioc beverage he had in his vehicle.

“be adxilsed that COLEMAN stated-that 17 she did not liks ths beverage

he had, he would get her some other iind.. EATLIFF stated that IRNICE
OWENS camse back to her residence and borrowed some make-up. She advised
that they talked “or a sh.=t period of time and she told OWENS and COLEMAN
that sk2 had to leave. She stated that COLEMAN left, but did not ask

for the tapn. She advised that she completely forgot about the tape
be..ng ..o her res.cence.

0 March 12, 1981  , Crondy, VA L B1b-0092 _ 3¥

s J. B. Davidsor and 2. M. Ovens/lao

2 Cate arctateq _ 1BTCR 17, 1981
gav=

by

of the Virginia State Fulice. It 18 the property of the Virginla State Police «nd s
loaned to YOur agency it snd its contents are not 1o e distriduted Outside yOur A98ncy.
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Qate ot Transcristion M‘L

GAHY SCOTT RATLIFFY, coel miner, telepbhone number - naone, Route 2, Box 214
Grundy, Y.rginia, was intervieved on March 12, 1981, at 11:33 a.m.

QATLIF® stated that BROGER COLEMAN came to his residence between the hours
of 10:00 Ple and 10330 Peley March 10, 1%1’ He advised that e
program "“art to Hart® was on the television. He stated that he velirved
she program had been on for fifteen alrutes. BATL Z7? advised zuat the
“ights inside his - aller were z_f and the curtdns drawn. e advised
~hat COLEMAN knock:: on ihe door and stated, "I let her borrow a tape
the other day and I want it back.” BATLI7P stated that his vife, SANTRA
vAY EATLIF®, handed him an eight tract tape. He advised that COLEMAX
+urned and wvalked awvay.  BATLIFF stated that COLEMAN vas wearing a Jacket
{color mimown), blue shirt, and his face was dirty.

oy —

%afLIFY stated that he normally goes to work between the hours of 10:00 am
and 2:00p.m. and retv-mns home approximately 12130 a.m. or 1:00 a.n. Ee
advised hat he does not ‘mow why he did not go to work on the evealsg -
of March 10, 1581. He stated that it was the first night he in‘enticnally
nissed vorx.

RATLIYP stated that on March 6, 1981, at 1:00 p.m. vhile leaving his
residence . enroute to work, he met GAEY OWEES, DAVID KELLER, PCM KELLER,
GENE BAKER, JIM BAKER and .OGER CCLEMAN talking outside his residence.
He advised that he had a short conversation with DAVID KELLER, left,

and drove to work,

RATLIF? =dvis-  that ha has never associated wvith COLEMAN but knew him.
He statec .at the last time he say COLEMAN was appruTimately one year
ago.

investigation on — March. 12, 1981 «— Cromdy, Yo rueMaluo0g2 =30

This document contains neither recom mendations nor conciusions of tha Virginta Stato Poitsa. 1t is tne progerty of the Virginia State “nilus and o
1caned tO YOur sgency; . 1nd Its CONtents are Not 10 be distributed 0UtsiaN yOur 498nCy.
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Oate of Transcription :48 rCh 16 3 19’

On March 11, 1981, at approximately 12:05 A.M., I was notiried by a State
Police Dispatcher to procced with Stare Follice Evicence Van to Crundy,
7irgiria, whe e my assistance had beea requested, g-ong with the Evidence
Van.

Upon arrival at the scene at approximately 2:10 A.M., on March 11, 1581,
I was met by Special Agents J. Z. Davidson and R. M. Cwens, At this time

we began to process the scene &8 follows:

While processing this scene from approximately 3:10 A.M., to approximately

1:45 AM., 25 items of evidence were collected-—one latent fingerprint was
11fted from the ouiside front door screen, and color and black and white

photographs were taken of the scene. Ahr x *
{
The v/ -rim at the scene was WANDA FAYE MCCOY, white female, DOB 11-5-1961,
Box 858, Grundy, Virginia, (Fairview Street). Lo i D s B

Special Agent Davidson will file a report listing the exact location of
evidentiary items as well as a crime scene sketch of the scene.

The items of evidence will be submittel to the State Forensic Laboratory om
March 13, 1981, by personal delivery, by Special /gent K. E. Andrews. A

request has heen - ..de tust a courtesy copy of all laboratory analysis results
Ye melled directly to Ageant J. E. Davidson.

A copy of the request for laboratory analysis 1s made a part of this file.

investigation on —ALZCh 11, 1982 Grundy, Virginis

Y AeA

". B. Andrevs, Jr.

81-4-0092 -é ,

Flitle @

1
oy o ‘ Cate aicated __1arch 12, 1081
This document containg neither r dations nor isions of the Virginia Stats Polics. It is the property of the Virginia State Police and (s

108096 *0 YOUr 29anCY 1 it 2nd its CONtents 378 nOt tO DE distributed OULSIde YOUS A9ENCY.
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Cate ot Transcription March 231 1L83

CRIME SCENR

™he residence of FBEADLEY DEVICH? and WANDA PFAY THOMPSON MCCOY is a wvhitae, wooden,
“rame, {ive-room .. use 1ocated in the "Long Bottom™, section in Grundy, Virgin: a.
"he residence 2 l.ocated upcn an smbankment above a town roal amc 7 & Oumber

of other residenc . The Tesldance his only cne entry vhich faces the town
Toad.

The front door leads into the living rocm. On the molding, three feet, two

inches from the floor of the f{roat dcor, & pressure sark vhich appsared to be

a pry mark vas found. This sark appeared to have been zade vith very little
pressure. On the floor of the living room between the telavision set and coffee
table_n ycman's hair  olip was found.. Jetween the door and coffee table & wmll
drop oI red substance vas found. The coffee table wvas pushed sidewayn. Between

the corfee table and the couch & olear and red stain wvas found. Thase stajns
appeared to bhave had something dragy:d through them leading to the hallvay of

+ne house. There vas several drops >f & red substance between the coffee tad. e _ -
and a divider which divides the kitchen from the living room. In the living

room the television and overhead light wexe am. At the entry to the hall fro.

+he kitcben and living room the end table was turned sidewvags. In the.ball »
Zoeen-rug vas forad ruffled up and having several spots of a red substance.
the spare bedrooss cn the opposite side of the living room the victim vas foun .
The viotim vas 1ying on ber back, hesd tilted to the right nearest the hallva
Sh.ms];incinu*aviathnh;nw. The viotim’'s arms vere above her hee .
mho:hnndlaypomdtobosbhckdutyudrdmmm&cppumu be
blood. To the right of the victim's head was & pool of what appeared to be
vlood. The victim's sweater and bra was palled up around the victia's nack.
e v:otim wvas nude except {or her gocks and underwear which vas arcund aer

left ankle. There appeared to be a bdlack dusty sudstance om the victim's ri; :3%
inner taigh and :“omen. The victim sustained what appeared to be stad

wounds to the le.% breast, mid-line of the ches’ and a lacerated throai. The
srictim vas lying between the spare hed and dresser.

on_the-aiddle ecge of the Ded nearest the viotim's feet.

P

A, .-

All the evidence ia this investigetion vas oolhotod. and forvarded to the Dur:au
o: Yorensis Science laboratory by SPECIAL AGEN? K. B. ANDRENS.

Attached is the crime sceme sketoh prepared by S/A R. M. Ovens .

.3 - 3 .

.« Grundy, Virginis oo Bllm0092 =] "
Oate gt - kM

This document containg fo MM fons nos 1ust of tha Virginia State Police, It is tha property of the Virginia Stats Sciice and h
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VIRGINIA STATE POLICE

Date of Transcription __Maroh 23, 198;

BOGER KRITH COLEMAN was reinterviewed on March 12, 1981, at 2136 p.m.

COLEMAN stated, after confirming the date of the polygraph, that he would agree
to take the polygraph. Hs also stated that he would relinquish any items he
had for examination. He stated, after being asked if he had any other knives,
that he had a double—edged hunting knife. EHe advised that he would relinquish
this knife for examination. He advised after Deing told that the mine site

vas dry and he couldn't have gotten his pants legs wet from there, that he got
his pants legs wet vhen be took & shower al the bathhouse. He advised that be
palled his dirty clothes off, placed them on the showeT Zloor and apparsatly
go% wet from the shower, o ) . -

investigation on
N
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Vi awday sSTATEPonics g

Oate of Transcription Mh 2}1 1981

ROGER IEITH COLEMAN, coal miner at T J and M Coal Company, telephone number home

ggssem, P. 0. Box 237, Grundy, Virginia, was interviewed ca March 11, 1981, at
132 a.m,

COLERMAN stated that cn March 10, 1981, around midnight, PEGGY STILTHER, his wife
and viotin's sister, came to his residence to notify his wife, PATRICIA COLEMAN,
of their sister's death. BEe advizsed that STILINER left and they got dressed
and drove to his wife's mother's residence. He adviged that the reason they
‘went to his wife's mother's revsidence was that STILINER requssted their presence.
He advised that STILTNER stated that someonse broke into the house, raped the

aod the victim was killed by being ahot or stabbed. COLEMAN advised
that they left their residence after calling his uncle, ROGER LER COLERMAN, a$
approxisately 12115 a.m. and arrived at his mother-in-law's residence at approxi-
mately 12:45 s.m. He stated that vhen he arrived they were talking about how
ERAD MCCOY was taking the death of his wife and if all the family had deen
notified, He advised that he left his mother-in-law's reaidence aroupnd 2:00
or 2330 a.m. and was driving beck to his residence for some olothes and his vife's

purse wvhen he met DAMNY THOMPSON'S vehicle coming toward him in Grun Vir,
He advised that he blev his horn and TEGRIPSON stopped his vehicle. v

that he told THOMPSON that he was going up to "ERAD'S" and see if he could &0
anything, Hs stated that THOMPSON told him that they did not want any

there, He advised that he drove to his house, got some additional clothes and
drove directly back to his mother-in-law's residence. Es stated that he
recained there until 7330 a.m., at vhich time he and his vife drove beck to

their residence. He advised that they remained at his residence until this
~ interviev. '

COLEMAN stated that he left his residence om March 10, 1981, at 8:30 p.n. en
Toute to work. Hs advised that he stopped at the Snoodg Marke$, Grundyg Virginia,
and resained there until 9:00 or 9105 p.m. He advised that he wanted to pick wp
a bdox to use for & cat litter dox. He advised that he talked with "CHUCK®
CRABTRED for & half of an hour., He believed that a STILTHER subject was slso
present. COLERMAN stated that they talked about a man they both knev getting

burt in a coal mine. Eo advised that he left the store at approximately 9105 p.Be.,
more or less, and drove te locney's Creek to meet up with & ride to the mine
vhere he worked. He advised that he arrived at approximstely 9110 p.a. and
missed the ride to the mine. He stated that he drove up Looney's Creek towvard
the mine. Hs stated that he normally arrived at bcnq'l Creek at 9:i5 p.m.

vestasion on _3-11=81 . Ormdy, Virginta .., 8140092 -2f

Oete eictated — 319-81
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_ his legy wet, , 8 yollov-handled 3

He advised that he made a mistake about the time and atated that he normally
arrived at 8145 p.m. Ha advised that as he drove up looney's Creek, he saw

his rids at Breeding's Grocery. He stated that he stopped and asked JO

STILTHER, driver of the "man trip”, where everjone was. He advised that he
thought something was wrong when he didn't gsee his co-workers vehicles parked

at the mouth of Looney's Creek. He advised that STILTHER %o0ld him ¢ the

third shift was cut off. He advised that he asked if it was becaus problems
betveen the Superintendent and the third shift boss. Ee advised that STILTMER
t0ld him that that probably was the reason,. COLEMAN stated that he turmed his
vehicle arocund and started to drive home., He advised that when he got to the
Grundy Texaco, Grundy, Virginis, he remembered that he left his coveralls at

the mins, He advised that this wvas approximately 9130 p.m. He stated that he
turmed his vehicle around and drove to the mine site, He stated that he arrived
at approximately 9150 p.m. EHe stated that he talked to the second shift boss,
RONNIE, for four or five minutes. He advised that they talked about the reason
for the third shift cut-off, He stated that after getting his coveralls, he

laft the mine site at 9155 p.m., came by the "stock pile” and saw JOHNRY STILTNER,
the mine's mechanic, and an slectrician boosting off an end loadsr. EHe advised
that be told STILANER the reason for coming to the mine and asked about his '
payroll check. He advised that he drove out of Looney's Creek and met

VANDYIE. He stated that he asked VANDYKR to drive back to the mouth of the
hollov and talk until it wvas tine for him ﬁg!g[ to g_g to vork. He advised
that they remsined at the mouth of looney's Creek wn 3 .Be OF & little
later. He advised that they talked about ¢ pistols w

the cut-eff at the mine and other unrecalled matters. COLEMAN advised that vhen
they perted ccmpany, VAEDTIR drove to work and he drove to Boyd's Trailer Park te

. yisit TOM EKELLER, brother to the elestrician he worked with. advised that

he ed s trailer and 414 not see lights on. He
advised that he didn't get out of his vehiole but drove to his e at

" 103 .m. and arrived at the bathhouse at 10350 p.m. He advised that he took

a shover and put on his clean clothes. (He sta that the bathhouse is located
belovw the barber shop across from tis redlight.) Ee stated that he left the
batbhouse at 11300 p.m. and arrived back at his residence at 11105 or 11:10 p.Re
Ee stated that vhen he arzived at the house, he went directly to bed.

COLEUN stated that the last time he was at the viotim's residence wvas tvo months
m,uﬁthqtdhdsboutthcntcnothqhﬂ.. HEe advised that he drove his
vife to the viotim's residence last Ssturday night. EHe advised that his vife
went inside and he remained in the vehicle. He stated that the past Monday
evening he drove his wife beck to the victim's rveidence to retum some recipes.

Ha ttstqd that he 4id not Imov vho committed the offense.

cmwunwmmoxom-umumwtotmm.
1981,unnum-mumummmummumamm
COLEMAN stated, after his attention was drewan to the legp of : dlue jeens beir
wet (10® from the bottom of the legs), that when bhe
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VIRGINIA STZTE POLICE '~

Oate of Transcriotion April 16 , 1981

On April 13, 1981, at 6:20 P.M., ROGER <EITH COLEMAN was informed of his
ADVICE OF RIGHTS and the capias for Murder, Rape, and Indecent Expogure were
gerved.

COLEMAN stated after reading the contents of the three capias, that he vas not
at the library on the date of the offense. He advised that he was working for
JUNIOR COMPTON on LOONEY'S CREEK. He stated that he kept his time down om a
calendar acd could prove this fact.

He also stated that his wife vas with hia during the day.

(COLEMAN did not make any statements duiilng this time sbout the murder and rape

charges.)
Y
evesApEil 13, 1981 . Big Raci, Virglafa  meeSloaz0ne2 =Y
| -15-81
o LK. E. Davideon . 4-15-8
' 56"' JED:mhk
™ acttrer wer of the Vieginia Stst Pelisa, npmmunmmm’a‘m-

oanet W0 YOUr SPInCY | It Sn¢ 15 contents o6 net 10 BO
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VIRGINIA STATE POLICE

~

Oate of Tranecriotion A 28 l 1 o ——

On April 13, 1981, at 6525 p.m., vhen BOGER LEI™ COLEMAN was arrested, a search
of his perscn revealed & "Boksr® brand pookst knife in his right frat pants’
pockst. This knife was retained and forwvarded to the

for exsainatiom.

..__g.ggq..mmm Oute be23-81
o

™hs motther ner of the Virginio 540t Pelion. It i e preperty of Ihe Virginie State Peiice and &
teared t9 YOur Jgancy; R and HE contents ars Aat 1 DS Striduied Sutsiid YEuUr sgeney.
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. o
ate uf Tranwiption

JOENNY LER STILTNRRB, coal miner for T. J. and M. COAL COMPANY, alephone
numher - =one, doute 1, Box 252, urundy, Virginia vas interviewed oa
Maroh 12, 1381 a% 2:36 p.m.

STILTNER stated that on March 10, 1981, at 8:50 p.m., he drove the commany's
vehicle (man trip) to the interseciion of Looney's Creek and U. S. Rou:e 160,
avaiting *2e arrival of the mem going to work. Hs advised that BOEBY IEENR.
and DAVID <3ILLSR got into:the venicle and they drove to the mine site. He
advised that YTF.LER stated ‘st he talked to ROGER XEITH COLEMAN at the
Grundy Pos< 0ff’ce and COLL AN stated that he was checking to see if his

tax check had come ia.

He advised tha% they stopped at BREEDING'S GROCERY on Locney's Creek.

Ees stated that at this time, COLEMAN drove up in his vehicle. STILTHNER
stated that he informed COLEMAN “hat the third shift had been laid off.

He stated “hat COLEMAN advised that he guessed he would go ocut and have

a good time., He advised that COLEMAN appeared a little nervous. STILTHER
stated tha* this occurred at approximately 9:00 p.m. He advised that
COLEMAN a--ve back in the direction he came.

STILTHER advised that after ‘hey arrived at the mine site, BOEBY
and himge.. started working on a highlift at the coal stock pile below

the mine. He stated that &t 9130 p.m., COLEMAN drove from the mine site
and stopped at their location. He advised that COLEMAN had a conversation
with KKK, He stated that COLEMAN, after the short conversation, drove
avay from -he mine site.

He advised that COLEMAN was wearing & blue work shirt and blue jeans.

investigation o . 2 wllome Creak, YA = e 22 "I/L_____
ze
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Oate of Transcrigtign Mare" 0%’! 1981

BQNALD GZNE PEBKINS, Section Boss for ''J and M MINING CCMPARY, telephonae
oumber - none, Route 1, Box 220, Sworw. Creek, Vir £y W8 intervi .wed
on Marv = 12, 1931, at 1135 p.m. '

PEBKTX! state.. that on March 10, 1981, at 9:30 P.®., he came out of the
coal = 1e and walked into the mine o.f:ce. - - adviged “hat he began to
Till or - his log book for the day. He advised that at ¢:4S p.m., ROGER
COLEMA} came to the mine office. He acvised that they talked about the
lay-o0i. of “he third shift. &é@géﬁ_ﬁhﬂ-ﬁ_@_@l_nw&at he had
a. Job &% another mine. Fs advised that they must of taired for five o
ten mirmtes. PERKINS advised COLEMAN 1,1d him that he wis going +o

get hiv imee pads and gloves from the : xker room. Za s.lviged that he
went i1.:0 the build'ng beaide the offics and returned tc his blue
Chevrol 't Tuck.

PEFYINT advised that COLEMAN was vearir r bluejeans, a re! flannel shirt,

and terrir s:.us. e advised that COLE UN'S shoes and v _:s were not
wvet,

He advi.ed that COLIMAN left the mine s.te at 10:00 p.m.

o, inwestisation on . MaTchk 12, 7981 o Looney's Creel e 81,1,_0092_/‘/

vy NC'F. ™vidson/jas
~oh

g )

. This_socument. containg fsithar racommendations nor conciusions of the Virginia State Potice. 1t is the prooerty of the Virginia State Moiice and is
‘0aned to your agency; itan-. contants a8 Not to De distributed outside your age- .

*arah 20, 1941
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osr: March 10, 1981 _ 7 ¥2 11:3Qp.m. .
.. .- Oak Street, Fairview Street _

PEEURRNTYER N

MURDER AND RAPE . "Long Bottom" Section_ = ... _ .
' inrocrews o B: Bradle McC
! o "}aﬁsaﬁﬂﬁ¥ e s
- | e b eI T T T S

WANDA FAY THOMPSOM McCOY .f
WHITE, FEMALE, 00B: 11-5-61 ‘.
P.0. BOX 855 GRUNDY, VA 24614 !

FAIRVIEW STREET, "LONG BOTTOM" . L s
- AATE RE.OVERE. R
ROGER KEITH COLEMAN (BROTHER-IN-LAN) 1PLACE . o e
WHITE, MALE, DOB: 11-01-58 . _ T
p. Q. BOX 237 GRUNDY, VA 24614 iUSPUSfTI’:‘N_N e
DAVE'S BRANCH-BEHIND MT. MISSION SCHL.| oo i ——— - = =777 S
%VE;HICLE 22—

Q"?AKE CUDE
vPE cotoR T
. e WOo. _____VRe . TATE
T T REG. TO ___ o .

IADDITIONAL T FORMATION :

2 ﬁr_RLﬂ§A“JEEJQﬂBlL_CHlEE______-—j :
o i ATMENT
vvvvvv Axv: P. 0. BOX 711, MAIN STREET

GRUNDY, VA 24614
935-2551 Or 935-2021

SEE ATTACHED REPORT
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On March 10, 1981 at 11:2§p.m. I overheard a message over the police
scanner that something was wrong in the "Long Bottom" section of Grundy
Virginia. I left my residence and went to “Long Bottom." B8y this time there
had been several messages over the police radio. [ then knew what had hap-
pened.

I arrived in approximately 7-10 minutes from my residence. When I
arrived I met "Deputy Sheri ve Co ah Horn, a”d—Bill?ﬂ%%EES-
Deputy Coleman advised that there was a woman dead 1n the bedroom o e
‘vesidence. At that time Patrolman Clinus Hall and Patrolman Teddy R. Owens
arrived. Patroiman Hall and myself went into the house. We walked into the
1iving room, then the hall and into the bedroom where the body was. When we
entered the 1iving room, I noticed that the coffee table was turned around
sideways. The overhead light was on. The television was on channel 5,
"Johnny Carson." .ilso the end table at theend af INe-—Toych—had-teen moved
aroun% é‘éggggg;L, There was a "Pop Bottle  on the flooyr. [ noticed a red
stai

ieved to be blood on the 1iving room floor and wall near the entrance
to _the hall, This stain was also oM o tahtshade that was on_the eRdtable.~

We went into the spare bedroom at my left. As we were entering from the hglj,
<he body was located in about the middTe of the floor. The head was nearest

-0 the door of the bedroom. 1 observed thebody at Tength and noticed that
the blood was §§%!% in liquid form and it was oozing from her neck. The body
was not stiff an ere was no pulse on the wrist. The body and the area
around i1t is described as follows: The victim was lying on her back, head
tilted to the right nearest the hallway. The victims arms were above her
head. On her hands appeared to be a black dusty and red substance which ap-
peared to be blood and coalmine dust. To the right of the victim's head was
a pool of what appeared to be blood. The victim's sweater and bra was pulled

up around her neck. Ihe victim was nude except for her-sacks _and underwear
which was around her left ankle. There appeared to be 3 black dusty sub-

stance om—the right—inner thigh and ggﬂnmén:—.Ihe_xigzigfiggséégggzggﬁﬁzg
appeared to be stab wounds to the left breast, midline € :
i§g7§?3?3?Ea'fﬁFU5tT"The—¥if:ig:;i:;i32:z;E5:Z;E2:EEg:}j&ﬁiijxu14uu#4huy;aan
which was against_the wall-— j ound on the middle edge of
the_bed-nearest—the—victims—featl. .’

. ‘ _—

Just after doing this I _knew the victim had not been dead long. I
searched the rest of the house to make sure that the suspect was not in the
residence. After doing this I returned to the living room. The father-in-
law of the victim was on the telephone with someone. I ask him to use the
telephone. At that time I telephoned special agent J. E. Davidson of the
Virginia State Police and the Sheriff Department Dispatcher. I advised her
to contact Michael McGlothlin, Commonwealth Attorney, and his investigator,
Paul Crouse.

I ask Patrolman Hall to go outside and keep everyone outside. I then

ask Patrolman Owens to go to the residence of Dr. Thomas McDonald and pick
him up. He lives within 100 yards of the victims residence. At that time

everyone left the residence.

-12 mi ‘ _arrived back with

Dr. McDona]d, who is a medical examiner for the state. Myseif and Dr.
McDonald went back into the house and entered the bedroom. He looked at the

body and advised the body had not been dead long, about one-half hour. Or.
 McDonaid viewed the body at about 11:40-11:45p.m. :




I then talked to Deputys Horn and Justus as to who made the complaint.
They advised that the father-in-law, Mac Hezzie McCoy, had called the office.
The victims husband was at his father's residence, located about 100 yards
from the victim's residence. [ ask Patrolman Owens to go stay with him
and talk to him about the incedent, because at that time I did not know who
was a suspect. ,

After Dr. McDonald left the residence Patroiman Hall was stationed
outside and advised to admit nobody unless Special Agent Davidson or myself

said it was alright.

Approximately 15 minutes later Davidson arrived. We both entered the
residence again and he viewed the body for the first time. It was agreed
upon to have the State Police Crime Scene Van called to assist in the in-
vestigation. Special Agent Davidson contacted Wytheville by radio and advised
them as such.

The door of the residence was closed and nobody entered it until the
crime van arrived at 3g During thi i i Agent R. A. Owens,
with the State Police came to assist in this investigation. He did not
enter the residence until after the van arrived. As stated earlier, the van
arrived at approximately_3:00a.m. Special Agent K. E. Andrews was the operator.
The crime scene was then taken over by Davidson, Owens, Andrews and myseif.
Owens sketched the scene and Andrews took photographs while myself and David-
son took measurements and collected evidence. All the evidence was turned
over to Andrews for processing to the Forensic Lab.

While waiting on the lab van_and Owens to arrive myself and Davidson
interviewed the victim's husband at his father's residence, and also the
victim's father-in-law. i




After an investigation was conducted this information was given to
Michael McGlothlin, Commonwealth Attorney, on March 31, 1981. At that time
he advised that he would present this to a Buchanan County Grand Jury on
April 13, 1981. On April 13, 1981 Roger Keith Coleman was indicted by the
Grand Jury for murder and rape, also antother change unrelated to this.

On April 13, 1981 at 6:25p.m., Coleman was taken into custody by mysel¥
and Special Agnet J. E. Davidson at his work located at Big Rock, VA. At
that time he was ¥ advised of his Constitutional Rights and declined to
make a statement concerning the murder and rape.
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T NDEPARTMENT OF STATE POLICE

O BUX _TST72

RUETHMOND VIRGINIA 232061

T October 26, 1981

The Honorable Michael Gordon McGlothlin
Commonwealth Attorney

Buchanan County, Virginia

P. 0. Box 804

Grundy, Virginia 2L61L

1B: Wanda Fay Thompson McCoy- Victim
Roger Keith Colemun - Accused
MURDER - RAPE
File Number: S1-4-0092
Dear Mr. McClothlin:

Reference is made to my correspondence of April 6, 1981, confirming your
decision to prosecute ROGER KEITH COLEMAN on charges of Murder and Rape.

Attached for your information and assistance is Special Agent . 3. Davidson
investigative report.

Sincerely,
7 C oo
S. C. Delp »
Special Agent in Charge

SCD/JED/ jac

Attachment
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DEPARTMENT OF STATE POLICE

BUREAU OF CRIMINAL INVESTIGATION

October 26, 1981

REPORT OF INVESTIGATION CONCERNING

WANDA FAY THOMPSON MCCOY - Victim
ROGER KEITH COLEMAN - Accused

MUBDER - HAFPK

v emidatione nar conclusions of
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Narrative of Cffense:

mig jnvestigation was instituted upon receipt of a request for assistance
*yom CHIEF R. S. JACKSON, Grundy Police Department, Grundy, Virginia, on
varch 10, 1981. The victim nad been discovered, by her husband, dead and

raped at thelr residence.

The front door did not reveal _any_ evidenoe of a forced entry. The area in

1iving room was in a state of disarray and a red substance was found on the
from the living

room into the spare bedroom. body of the victim was founc in this area

floor and the wall. 'Ig_mgr_%thnt something was

Wmo post mortem wounds to the chest.

Investigation deternined the seman and pubic hairs on the viotim matched
that of the azcused, ROGER KEITH COLEMAN. Blaod the pants worn by the

accused that W ,

.
Cffise of Lroixin:

~ythevilie

the




Lagnl cLTH CLIMAN, cescribed asi

SACE White

JEX Male

TATE OF SIRTH 11/01/58

PLiuws OF BIRTH Fort Gordon, Georgia
UEIGOT grg"

WEIGHT 160 .
BUILD Medium

HAIR Brown

EYES Green

COMPLEXION Fair

SCARS, MARKS OR TATTOO0S
RECIDENCE

OCCUPATION
PRIOR EMPLCYMENT

EDUCATIOR
VILITARY SERVICE
MARITAL LTATUS

RELATIVES

-

Full text of interviews, pages 28, 29,
(Interviev resulted iq no admission.)

PR S o ]
L L =

Tattoo of heart with arrow in it
on right arm

P. 0. Box 237
Grundy, Virginia

Coal Miner

7 J and M Coal Company
Crundy, Virginia

High Schocl Graduate
None
Married; PATRICIA THOMPSON COLEMAN
: Grundy, Virginia

GAENETT M..RGARET COLEMAN, grandmother, 73
WILLIE COLEMAN, father, L7 -

30, and 32, attached.
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log.can conclusion.

On March 31, 1981, the facts in this matter w«
1ih Attorney MICHAEL MCGLOTHLIN, who

On April 13, 1981, ROGER KBITE COLEMAN was io
County Grand Jury sor the charges of Rape an-.

On April 1L, 1981, COLEMAN wvas arraigned befo. .

Circuit Court Judge N. E. PERSIN, Trial dats

ie advised 0 conduct the investi. . ..

.main preeemed *0
(‘)d tb&t he ‘.O\.Ll(‘.
wIy on Aprzl 13, SRk

.4 by the Buchanan

c.6X.

-ichanan County

. not been set.
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Ctock Cclerx, ™WIT=D 2o DI EANY
srundy, virginia (3uchanan oounty)
”.‘elephone:935-7225

Lesidence: P. O. Box L27
Grundy, virginia (Buchanan County)

Telephone: 935-L672.

Can testify he left his residence for work 2:35 p.m. Can state

that hesssiled:nfexraiifionc Mrwww
sbogiSEtieenr tviites”> During the conversatior, nothing appeared to

be wrong. Can testify he returned home st 11:05 p.xm. and found hie
wife dezd in the spare . He oan state that his vife was fearful
at night and would not allov anyone she did nov know into the house.

Full text of interview, pages 18 and 19, attached.

RANDALL SCOTR JACKSON e
Chief, Crundy Police Department (Buchanan County) g

Grundy, Virginis
7¢lephones 935-2240
Residences New Eouse Branch
Grundy, Virginia (Buchanan County)

Telephone: 935-6172

Can testify that he responded to the scene and examined the viotim.
Can state tb;tbloodnlquingholthovounﬂsmdthobods‘n&m

Pall text of interview, page 16, attached.

THOMAS D. MCDORALD
Medioal Examiner
Grundy, Virginia (Puchenan County)

Telephones 935-2111 '
Residence: Grundy, Virginia (Buchanan County)

Telephone: 9352316

C.ntootifythatthevictildiodu.mmltofh‘om-ecmdahook
from wounds to the chest and neck. Can state that victim died at

amaimtely 10:30 p.By
Full text of interview, page 20, attached.

Special Agent, Duresn of Cpiminal Investifation, Virginia State Police
e, Virginia (Wythe County)




7.

e <. .. rawu.te T _¢ s_efe 8€al L e r. TlLi’8 e€l@la.w

wn Bste Lt e 10CL Liee L.eTuplLE 3¢ orlke scenc AL Wil oA
re carc.ed eviiarce 0 “he ZTureat - FoTensic < Soe and re casel L%

to proper aunority.

Full text of interview, page 23, attached.

R. M. OWENS
Special Agent, Bursau of Criminal Investigaticn, Virginia State Police

Wytheville, Virginia (Wythe County)
Telephone: 228-3131

Can testify that he aseisted in the crime soene investigation. He:
can state that he drevw a orime scene sketoh. Can testify that he was-
sresent at the time COLEMAN released the clothing he wore on the night

5f the offense.

Full text of intexview, pages 2}, through 27, attached.

one
Residence: Rt. 1, Box 262
Grundy, Virginia (Buchanan County)

Telephone: FNone

an state that he told COLEMAN that his shift was 1gid off. Can
testify that COLEMAN oame 4o the mine site at 9130 p.nm., talked to

a subjeot and left.
Full text of intexview, page 3L, attached.

Seotion Bo#¥, T J and M Coal Compaxy s
Grundy, Virginia (Buchanan County)

Telephone: None
Residence: Rt. 1, Box 220

Swords Creik, Yirginia (Russell County) .
Telephone : None - ‘

Can testify that COLEMAN came to the nine site om 3/10/81 at 9sU5 Peds,
for five or ten mirmtes and left. ‘

Pall text of interview, page 35, attached.

E-2
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9.

10.

11.

SANDHA KAY RATLITY
dousewife
Telgphore: Hone
Residence: Route 2, Box 214
Grundy, Virginia { juchanan Ccmnty)

Can testify that COLEMAN came -0 her residence between the hours of

10:00 p.m. and 10:30 p.m. on Mirch 10, 1981, Can state that his arrival
was unexplained and unexpectec. Can testify that her husband is enemlly
at work dv.ing this time. .

Tull text of interview, page 21, attached,

GARY SCOTT RATLIFPF
Coal Miner, Island Creek Coal Company
Grundy, Virginia (Buchanan County)
Telephone: L498-4558
Residence: Route 2, Box 21l
Grundy, Virginia (Buchanan County)
Telephone: None

Can testify that COLEMAN came to his residence between the hours of
10:00 p.m. and 10: .0. on Maxch 10, 1981, Can testify that his
arrival was unexpl and unsxpected. Can state that he was normally
at work during this time.

Full text of interview, page2? , attached.

GARNETT MARGARET COLEMAN

Housewife

Residence: P, 0, Box 237

Crundy, Virginia (Buchanan County)
Telephone: 935-8LL1

Can testify that ROGER KEITH COLEMAR caze to the residence on
March 10, 1981, at 11:30 p.m.

Full text of interview, .age 15, uttached

J. E« DAVIDSON

Special Agent, Bureau of Criminal Iuveotig;tion, Virginias State Poliice
Wytheville, Virginia

Telephone: +228-3131"

Can testify that he received clothing and knives from ROGER KEITH COLEMAN,
Can state distances between LOONEY'S CREEK to BQYD'S TRAILER PARK and
from BOYD'S TEAILER PARK to the victim'’s residence. Can state that
blood, hair, and salvia samples vere taken from COLEMAN and forwarced

to Bureau of Foremsic Soienoe. Can testify to statements made by the
Defendant. .

Full text of interviews, pages 29, 30, 28, 33, 31, 2, and 32, attached.

E-3
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TR. Ue o CXLEY,

pPathologist, Office of Medical Examiner
noanoke, Virginia { ROANOKE COONTY ;
Telephone: 982-7290 ,

Can testify to results of autopsy of victim and cause of death. Can
+estify that he removed Hood, hairs (pubic), and vaginal and rectal
specimens from the victim.

See asutopsy report of Office of Medical IxasineT, pages 8 through 13,
attached.

13. eIME} GIST

Exam .ner

Bure :u of Forensic Science

Dive-on of Consolidatel Laboratory Services
Roar >ke, Virginia (Roanoke County)

T ey 10D 982-7192

Can be qualified as expert gserologist and (o testify the vicﬁm's
blood is type "O"3 Accused is type "B". Cen state that hairs, fordgn
to “ne victim, matchee the Accused and semon found on the vaeginal speci-

mens is type "B". Can_.,testiﬁ,wéww
MA&'!M"“—‘I that human blood /a8 found on the Accuged‘s
ni 6. .

See pureau of Forensic Ccilence Laboratory leport, pages 3-~-17, attached.

1};. ROGER LEE MATNEY

Innate, Buchanan County Jail
Grundy, Virginia (Buchansn County)
Recidence: P. O Box 50

Elinorn, Zentucky (Pike County)

Can testify that COLEMAN stated 40 him tuat he killed the victim.

Full text of interviev, Dage 17, attsched.

E-l
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Crime scene sketch of victim's residence dated >/11/81, drawn
by u/A K. H. Owens. (Original in possession of VsP, BCI, Wytheville,
Virginia) :

Two (2) pubic hairs and veginal specimens removed from the victim by
IR. D. W. OXLEY,MD. (In possession of VSP, BCI, Wytheville, Virginia.)

one (1) pair of blue jeans worn by the scoused on March 10, 1981, ..
(In possession of VSP, BCI, Wytheville, Virginia.)

One (1) knife removed from the possession of the Acoused. (In the
possession of V5P, BC1, Wytheville, Virginia.)
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+nd Techinical Reports, Identification Records, Prior Arrests:
Bureau of ~orensic Ccience, Uivision of Consolidated Laboratory Sexvices,
toanoxe, Yirginia, report concerning hairs and blood comparisions of the
victim and accused. (See attached pages.)

Virginia State Medical Examiners, Roanoke, Vir a, report regarding
antopsy results of WANDA FAY THOMPSCN MCCOY. See attached pages.)

CCRE Identification Division Arrest records disclose ROGER KEITH COLEMAN
vas arrested on L/7/T7 for Atteapted Rape and Use of A Firearm in Comnmission
of a Felony. Dieposition wvas 1isted as convicted and sentenced to three

years in the State Penitentiary, Richmond, Virginia.
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Cate of Trankription March o7, -98-'-

CARNET? MARCARET COLEMAN, housewife, telephone mumber 935-8L41, P. 0. Box 237.
Grundy, 7irginis, was interviewed on March 11, 1981, as 12330 p.m.
{COLRMAN {s the grandmother of ROGER KEITI COLRWGE. )

COLEMAN ntated that on March 10, 1981, at approximately 11:30 p.m., BOGRR
XEITE CO.EMAN came to her rusidence. She sdvised that COLEMAN usually
worked t2e midnight shift and left her residence at approximately 8:30 v.m.
She stated that J0CER got laid off from the mine tcat night.

COLEMAN stated that COLEMAN came home :’ri@t at the time the eleven o‘cloock
nsvws vent off.

_nvestigation on ¥oreh 21, 1981 o Crunéy, ~* Flie @ Vo - i’
N
{
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VIRGIN!A STATE POL!ZE

-
Date of Trancription M“‘a‘_"‘ ‘1‘,‘1 1981

QANDALL SCOTT JACKSON, Chief of Police, telephcns numbers home 935-~1.72, office
935-2551, P. 0. Box 362, Grundy, Virginia, was interviewed at 11:4f ».a. on
Yarea 10, 1981.

JACTSON stated that on March 10, 1981, at 11:20 p.m., he overheard a message
over the police scammer that something was wrong in the "Long 3ottom" section
of Grundy, Virginia. EHs advised that he arrived at approximately 1.:27 p.m. and
mutuymmcm,_mnommxmmm He advised that
COLEMAN advised that thorc was & dsad wvoman in the bedroom of the hanso.
JACEKSON stated that he instructed HOEN and JUSTUS to kmep everyone c:* of the
house. He advised that rmomxcmusmm;mndmdutuonw
poroa of the house. Ee advised that they (HALL and he) walked into “he living
room, into the hallway and into the bedroom. He advised that he noticed ths
coffee table in the living room was turned aideways, a "pop" bottle ca the
floor, overhsad living room light cn, television sst on and the end “able next
to the hallvay was turned sidsways. ' Hs advised that bhe looked into the spare
bedroom and sav the body. He advised that the head of the victim was nsarest
the hallway. He advised that he observed the body and then checked the wrist
of tbn body and could not find any pulse or othsr signs of life, de stated that
he o
He o

m&hnbloodtmthomkvmdmthobody'oonng" onto the {loox.

l.d.v x.a ‘that he ohscksd the different Yooma of t.. house, thiAKIng the
assai_ant was still present. He stated that he thought that the oflfense had
rooently oocnmd. JACKSON stated that he came into the living room and picked
P and salled thim writer. He sdvised that PATROLMAN T. B. OWENS

cam® in-o the living room. He stated that he instructed OWERS to piok up DR.
®. D. MCDQHALD, Medical Examiner, 4and transport him to this location. He advised
- a: he questioned HORN or JUSTUS as to who called in the complairt. EHe advised
that either <he husband or father-in-law of the victim called the Sheriff's
Department. IHe advised that after finding cut that the viotim's husbend was =zt
his father-in-lavw's reasidence he instructed one of the officers to check om him
{n regard to being a possidle suspect. JACKSON advised that he instructed
everyonc to leave the house until the arrival of the Medical Exaainer. He
sdvigec that MCDONALD arrived, went into the houce and examined the body.
) JACKSQN stated that MCDOHALD stated that the victim had not been dead longer
’ thnnumtotunhm ‘He sdviced that MCDON._D examined the bdody at approxi-
%.ﬂ ndvised that mo one vas in the house at th's time except
for ha « & statec thai they exited the louse awaiti-g ihe arrival
of this writer.

1 -/b
nvestigation on 310-81 , « Srmdy, Vizginis ., 8240092~/
N — ;;C
. > /
by . ' dson Cate 3-19-81
u’
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Late ul Transcriotion June 1L1081

QOCER LZE MATNEY, incarcerated in the Buchanan County Jail, P, 0. Box 50, Zlichomn
city, Zentucky, contacted this writer on ‘ay 29, 1981, at 8:50 a.m. Hes expressed
his cesire to talk to this intervieving Agent in régard to certain statementa
rade by ROGER KSITH COLEMAN.

WATNEY etated that he has been in & jail cell at Buchanan County Ja‘l, Grundy,
Virg:nia, with 20GER KSITH COL=MAN for aporoxizately four to five weeka. Ee
adviced “hat approximately two and one-half weeksa ago, the subject of the murder
was Hrought up. MATMNEY stated that he asiked COLEMAN if he had any bloed om his
mining clothes. Zs advised trat COLEMAN told :im that he definitely did not
rave blood on his clothes Lecause he checked h.8 clothes after he left “he house
where she vas killed. 7o stated that COLZMAN told him that he told the other guy
wi*h him not to cut her, but he d1d anyway. MATNEY stated that COLEMAN advised
that the girl scratched this guy on the face and back, He advised that COLEMAN
told him *that tra knife, @ boot kmife in a holster, was his and wvas gupposed %o
be hidden under ~he Black Watch Coal Company Bridge in a brown paper bag. MATNEY

stated that COLTMAN told him that when the victim's husband called the house at

9100 p.m., they were in the house., EHe advised that COLEMAN stated that after
oHe hung up the telephons, trat Is when it started. Hs atated that COLEMuN

advised that one of them hit her {n the face anc she began to scread, Fa advised

that COLEMAN sti.ted that fFat was vhen the other doy cut her peck with ais kmife.
MATNEY advised ‘hat COLEMAN advised that afterward, they tock her into 3 bedroom
and took off her pants. He adviged that COLEMAN stated that they raped her.
MATNEY stated tlat COLEMAN advised that the body could be seen in the bedroom
from the front (oor. Es advised that COL2MAN atopped talking adout the matter
when he said sonsthing about paper towels. MATNEY stated that COLEMAN nsver
informed him w5 the other person wvas. Ee advised that COLEMAN stated that, if

he could have gotten a gun when he was arrested, the officers would not have
taken him in, -

ventoation on__5=29=81 o Grundy, VArginia _ ryo . 81-4-0092 -5/
R @?, E. Navidson/bns . oo gictated 6-29-81
W—S’Lédl y ' : Céte

ations nor conctusions of the Virginia State Palics. ttls the oroperty af the Virginla State Potice and i
104ned 1O YOUr «genCY; it and Its cuntents are not to Be distributed outside your agancy.
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PROSECUTION’S ACCOUNT
OF COLEMAN’S WHEREABOQUTS
ON MARCH 10, 1981 (REVISED FOR TRIAIL ERROR)

Once time for wading Slate Creek is included in the
Commonwealth’s route, in light of the timecard
corrcborating Mr. Vandyke’s testimony, an
approximation of the times which would include Mr.
Coleman’s committing the crime is as follows:

Starting Time Activity Time Distance Ending Range

9:55 p.m. Talk with men 3-5 min. N/A 10:00
at stockpile

10:00 Leave stockpile 15 min. N/A 10:15
and meet
Vandyke

10:15 Talk with 10-15 min. N/A 10:25-10:30
Vandyke

10:27 Drive From 13 min. 8.2 miles 10:38-10:43
Looney'’s Creek
to Boyd’s
Trailer park

10:40 Retrieve tape 3 min. N/A 10:41-10:46
from Stiltner

10:43 Drive from 5 min 3.5 miles 10:46-10:51
Boyd’s Trailer
Park to
Slate Creek

10:48 Wade creek and 6 min. 350 yards 10:52-10:57
climb hill

10:54 Commit crime 3-10 min. N/A 11:00 (outside
(Gain entry, limit on time
rape, ejaculate of death)-11:04

11:00-11:04

twice, 'stab victim,
leave unnoticed)

Return to truck, . 11:30 - 11:40
drive to bathhouse, ‘ (Long after
shower, get rid Mr. Coleman was
of evidence, home in bed)

return home

Thus, the mistiming of the alibi and the withholding

of Phillip Vandyke’s timecard were crucial trial
errors which made the Commonwealth’s virtually
impossible theory somewhat more plausible.



MR. COLEMAN‘S CORROBORATED ACCOUNT
OF HIS WHEREABOUTS
ON MARCH 10, 1981

Based upon Mr. Coleman’s testimony and the approximate
driving times from one location to another, his
explanation of his whereabouts that evening is as follows:

Starting Activity Time Distance Ending(Range

9:55pm Talk with men 3-5 min. N/A 9:58-10:00pm
at stockpile

10:00pm Leave stockpile 15 min. N/A 10:15
and meet Van Dyke

10:15 Talk with 10-15 min. N/A 10:25-10:30
Van Dyke

10:27 Drive from 13 min. 8.2 miles 10:38-10:43
Looney’s Creek
to Boyd’s
Trailer Park

10:40 Retrieve tape 3 min. N/A 10:41-10:46
from Stiltner

10:43 Drive from 8 min. 4.9 miles 10:49-10:54
Boyd’s Trailer
park to
the Bathhouse

10:51 Shower at 10 min. N/A 10:59-11:04
the Bathhouse

11:01 Drive from 6 min. 2.3 miles 11:05-11:10

Bathhouse to

home



STATEMENT OF KATHLEEN A. BEHAN

I, Kathleen A. Behan, say as follows:

1. I am an attorney for the law firm of Arnold &
Porter, 1200 New Hampshire Avenue, N.W., Washington,
D.C. 20036.

2. Since 1990, I have represented Roger Keith
Coleman in the habeas corpus proceedings currently
pending before this Court. I am in frequent contact
with persons having information about Mr. Coleman’s
case.

3. On April 8, 1992, I interviewed Eimer Gist,
the forensic serologist who performed the original blood
typing analysis of the semen found in Wanda McCoy'’s
bodily cavities. I was aware at that time that Mr. Gist
had obtain an "inconclusive" result when he originally
tested the semen found in Ms. McCoy'’s rectal cavity.

4. I asked Mr. Gist whether that meant that he
had been unable to obtain a test result because the
quantity of the sample had been insufficient. He said
that this was not what an "inconclusive" result means.
He stated that an "inconclusive" result is one in which
the sample is sufficient to subject to tests, but the
test results are deemed unreliable or not reported out
for some reason. Among the reasons for an
~"inconclusive" result are a problem with the controls or

perceived contamination in the sample.



5. I later spoke with Mr. Gist by telephone.
when I asked him directly whether his handwritten notes
of the tests on the scene contained indications of blood
types other than type B, he refused to deny that
possibility, but did indicate that he would have had a
good scientific basis for not reporting any other type
out.

6. On April 8, 1992, I also spoke with
Dr. David W. Oxley, the Commonwealth’s Chief Medical
Examiner, who performed the autopsy on Wanda McCoy'’s
body in 1981. Dr. Oxley informed me that in his
examination of Ms. McCoy’s body he had concluded that
anal penetration had occurred.

7. In the past few months, I contacted the
federal Social Security Adﬁinistration by telephone, and
asked to speak to someone with access to Donney Ramey’s
disability insurance records. The person on the other
* end of the line would not release the records without a
formal authorization, but did confirm that Mr. Ramey’s
records may contain psychological information of
potential relevance to this case. The records may
indicate that Mr. Ramey has had a history of nightmares,
incidents of acting out, and violent tendencies towards

his present girlfriend.



I declare under penalty of perjury that the

foregoing is true and correct. |

allh (o

Kathleen A. Behan
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CERTIFICATE OF ANALYSIS - Western Laboratory

. L 920 S. Jetferson Street
August 21, 1981 , Room #219

- - Roancke, Virginia 24018
TO: Trooper J. E. Davidson j T
Box 277

“Tel. No. (703) 982-7192
Yansant VA 24656 '

Your Case # FSlaba  SOW-4273
Victim(s): McCOY, Wanda 80-8735;&
. Examiner: Elmee Gist, Jr.

Suspects):  COLEMAN, Rogar Keith

) Date Received  3/12/81
Evidence Submitted By: D. ¥. 0".’. M. O. ‘

Ites 1 B8lood sazple from victia. .
Items 2 thrw 4, and 9 Vaginal, rectal and oral specimans from victim.
Item § Two (2} hatrs from pubfc area of victim.

Item 7 Pubic hair sample from victim.

Item 8 Panties. ’

Evidence Submitted By: Specfal Agent K. E. Andrews, Jr. Date Recaived 3/13/81

Item 10 "Red stain® from living room.
Item 11 White napkin.

- Item 12 Efght (8) “red stains® from 1{ving room.
Item 13 "Red stain® and “clear substancs® from l{visg room.
Item 14 "Red stain® from coffee table.

Item 15 Hairs from coffee tadble ia 1{ving rocm.
Item 16 Yacuum sweepings from 1iving room.
Item 17 Blanket.

Item 18 Yacuum sweepings from hallwvay.

Item 19 Carpat.

Item 20 "Red staia® from N.E. bedroom.
Item 21 "Red stain® from N.E. bedroom.
Item 22 Yellow paper towel. .
Item 23 Vacuum sweepings from N.E. bedrocm.
Itam 24 Blue jeans.

Item 28 Ciothing and whits cloth rag.

- (Continued page.
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[tem 26 “Red stain® from living room lanp.
[tem 27 “Red stain® from wall. ,
[tem 28 Paper tissues and napkin,
“Evidenca Subaitted By: 0. W. Oxley, M. D. Oate Recaived 3/16/81
‘ Item 29 Clothing from victim. |
_Evidence Submitted By: Certiffed Mail # P33 3386439 Date Recaived 3/16/81
<. ~———YItem 30 Hair sample, saliva sasple and blood sasple from suspect.
‘Evidence Submitted By: Spectal Agent J. E. Davidsom Data Recaived 3/16/81
':"_f Item 31 Blue jeens.
< [tem 32 Shire.
2 [tam 34 T-shirt.
o [tem 38 Plastic bag.
T [tem 38 Pair of bdoots. ‘
* Item 37 Thermal underwear bottoms. ) i
Rl Item 38 Washcloth, ‘
S [tem 39 Towel. - :
8- Item 40 Pair of socks. ‘
EN [tem 41 Two (2) pair of coverslls.
e [tem 42 Undershorts. ' '
i [tem 43 Knife with sheath. "
S [tem 44 Pocketknife. : \ 3
¥ Item 45 Patr of tennis shoes. : &
9 .
§gﬁm Submitted By: Cartiffed Mail # P33 3382887 Date Recaived 4/27/8%
o Item 46 Pocketinife. |
 RESIATS OF LABCRATORY EXAMIRATIONS:
: Iten 1 The blood saxple from the victim 1s type 0. | |
. Items 2 thre 4 and 9 Spermatozoa were {deatified on the vaginal specimens
from the victim. The results of tests indicate the
secration type is B. Spermatozos heads were {dentified
on the rectal specimens. The results of tasts to determ
. the secrution type were fnconclusive. No semem was
= : , fdentiffed on the oral specimens.
Iten & The two (2) hafrs from the pubic-area of the victim are consistent wi
’ - the pubic hairs from suspect (Item 30). The hairs are dissimilar to -
, pubic hairs from the victim (Item-7).
Itam 8 No semem was {dentiffed on the pantfes.. No hairs were- found.
, Item 10 The “red staia® from the 1iving roow consists of humes blood whi
~ 1s tos limited 1n amount for blood type determinatios. R
b -7 Itam 11 Husam blood which is too 1imited in amowmt for blood type determinatii
. . , s M‘-tiﬂnd o the whits napkin. Ne somsm was fdemtiffed. -
R T R S el .
P ' < (Continued om nextpege.) ~ . . -

all 1YY "RE Y

i



A

: /ﬁ‘ LT

FS | 30W-4273/8.8-5504/80-3737

August 21, )

5

RESULTS OF LABORATORY EXAMINATIONS (CON'T.):

IR IR ARAS 00 § Yoo

Item 12

Item 13

Item 14
Item 15

Item 16

Item 17

[tem 18

Item 19

[tesg 20-21 The

Item 22

.Jtem 23

it 24

Item 28

One (1) of the efght (8) "red stains® from the 1iving rocm
consists of human blood, type 0. Three (3) of the remaining
red stains consist of human blood which is too limited ia
amount for blood type determination. The remaining "red
stains® consist of blood which {s too limitad 1n amount for
origin or blood type determinations.

The "red stain® from the 11ving room consists of dlood which

is too limited {n amount for origin or blood type. No semen

was {dentified in the clear substancs.

The "red stain” from the coffee table consists of blood which

{s too 1imited in amount for origin or blood type determination. .

The hairs from the coffee tablé consist of several Caucasian ‘

hairs and two (2) anfmal hairs. The Caucasian hairs are dissimttar

to the hair samles from the suspect (Item 30).

The vacuum sweepings from the living roow consist of saveral

Caucasian hairs and animal hafrs. The Caucasian hafrs are dissimila;

tothe hafr samples from the suspect.

Humaa blood, type 0, was {dentified on the blanket. Several :

Caucasian hairs and animal hairs were found. The Caucastan hafrs

are dissiatlar to the hair samples from the suspect (Itew 30),

Several Caucasian hairs and anims} hatirs were found in the

vacuum sweepings from the hallway. The: Caucasian hairs are

dissimilar to the hair samples from: the suspect (Item 30). )

Seversl Caucasian hairs and animal hairs were found on the carpet.

The Caucasfan hairs are dissimilar to the hair saples from the. ¢

suspect SIte- 30). ce
red stains® from the N.E. bedroom each consist of humam-

blood, type O.

No blood was {dentified on the yellow paper towel. Ro semem

was {dentified.

Several Caucasian hairs and animal hairs were found i the vacmrme

sweepings frow the N.E. bedroow. The Caucasian hairs &rg i5. .. e

to the hafr samples from the suspect (Item 30).

Human blood, type 0, was tdentified on the blue Jeans, No semen

vas {dentified. No hafrs were found.

Hunan blood, type 0, was {dentified on one (1) of the articles of

clothing, Human blood was {dentified on four (4) other articles

of clothing and the white cloth rag, The results of tests to

determine the blood type on three ?3) of the articles of clothing

and the whits cloth rag were fnconclusive. The other article of

clothing was too 1imited fn amount for dlood type determinatiom.

8lood which wvas too 1imited in azount for origin or blood type

deterwination was fdentified on one (1) of the articles of clothing

and no blood was {dentified on the remaining articles of clothing.

No seman vas 1dentified. Severs) Caucastan hafrs dissimtlar to the

hir sasples from the suspect (Ites 30) were found.

. (Coatinved on next pege.}
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é RESAALTS OF LABORATORY EXAMINATIONS (CON'T.):
3 v

deterzination.
Ites 28 Ho semen was {dantified on the paper tissyes or napkin,
- Item 29 Several Caucasfan hairs were found on the clothing from the
victin. The hairs are dissinilar to the subai tted haip
saples from the suspect (Itex 30),
Item 31 Human dblood, type 0, was {denttfied on the blue jeans. no
senen was {dentified. Several Caucasian hairs and one (1)
: animal hair were found. The Caucasian hairs are dissimflar
to the hair sample from the victim (Item 7). '
' Item 32 Three (3) Caucasian hairs and two (2) animal hairs were found -
in the shirt. No blood was {dentified. No sSemen was {dentified.
The Caucasfan hafrs are dissimnilar ¢to the hair saxple from the
victin (Item 7).
It 33 hﬂ:iblood n: {dentified on the cap. Ko seven was fdentifted. no
s were R
Item 34 Several Caucasfan hairs were found on the T-shirt. Mo dlood was
. {dentified. Mo semen was {dentified. The Caucasten hairs are
' dissimilar to the hairs from the victim (Item 7).
Item 35 No blood was fdentified on the plastic bag. No hairs were found,
No semen was {dentified.
Item 38 No blood was {dentified on the pair of boots. Mo SeRUR was {dentifie
No hairs were found. '
Item 37 Several Caucasfan hairs and one (1) animal hafr were foumd on the
thermal underwear bottoms. The Caucasian hairs are dissimiiar ¢o
the hair sample from the victin (Item 7). %o Semen was {dentifiad.
No blood was fdentified.

Items 38-40 Severa) Caucasian hairs were found on the washcloth, towe],
and pair of socks. The hairs are dissimtlar to the hafr
sample from the victim (Item 7). Mo blood was fdensivic .,
.No semen was {dentified.

Item 41 One (1) Caucasian hair and one (1) antm) hatr were found on

the two (2) patr of coveralls. Mo blood was fdent{fied. No
semaw was fdentified.

Itan 42 Two (2) Caucasfan hairs were found on the wndershorts. The

;;ﬂ's are dissimilar to the hair sample from the victim (Item

. vemg TEA Ny "v"f\'.“!mm

(Continued on mext page.)
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RESIALTS OF LABCRATORY EXUITMATIONS (CON'T.):

Item 43 'lo blood was fdentifiad on the nifa or sheath.

[tem 14 3lood which was too 1imited in amount for origin
or blood type Catamination was {dantified on the
nocketkntfe,

Item 45 Four (4) Caucasian hairs and one (1) animal hair
vere found on the pair of tennis shoes. The Caucasfan
r(\?‘lrs ;r’-c dissinilar to the hair sample from the victim

tem
Item 45 'lo blcod was {dentified on the pockstknife.

The resylts of the other requestad axaminations will be the subject of an additional
report.,
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ﬁ Resident
(J Non-resident

DECEDENT M/MLDH

REPORT OF INVESTIGATION BY MEDICAL EXAMINER

[RUIALS

SHRWEALTRHOF T v

TA

DEPARTMENT OF HEALTH
OFFICE OF THE CHIEF MEDICAL EXAMINER
WESTERN DISTRICT
920 SOUTH JEFFERSON STREET
ROOM 301
ROANOKE, VIRGINIA 24016
PHONE {703) 982-7290

F;?Jf ﬂ}aﬂ’sm /M ¢ /,iay
{aiadie neme Latt name’

AGE: &&RACE

Fust name
ADDRESS Love Y| _ (M)W S D- OCCUPATION: _Havsswi e
Number ang Stre
Laopndy /4. 2¥274 SSN .. EMPLOYER —
City of County 77 Zio Code /
TYPE OF DEATH: {Check one only) S P TG
Sudden in apparent heaith Suspucuous 8 Violent or Unnatural ‘
Unattended by physician 3 Unusual ) _ .
In prison_ jail, or police custody a Meant S //' éb lﬂ() ’ ﬂaﬁ
&
Last Seen Alive Injury or Itiness Death Med;::;:jl:;mmu View of Body Police Notilied
v . aen
oste |310-5) | 3-00-5/ |3-00-8) |30/ | 3:00-§/ | 3-107 87/ | reOnOiTmiSEL
‘{d ?SI /[ jv\ 30 35/ 97 I RIVER 8
TIME / I ASSENGER
7" /O M( /Oﬁ //% /7 (4 ////’M 1 :pesTRian (J
NOTIFICATION BY: _'ﬂjra 1r — OFFICIAL Ti LE_Q/M (iz_f Ql i g'@
Address v é@lﬂﬂl’bfnj 7 »
LOCATION CITY OR COUNTY T\ '€ OF PREMISES
. (EG HIGHWAY ETC)
INJURY OR ONSET OF A - Rt 3 &7 .
ILLNESS el Zo’ﬂb om Sectsir GCrRIMAY ) /A NHaos
OEATH 7 y ’ 4 $ o
VIEWING OF 800Y BY .. ” / “ 4 ”
MEDICAL EXAMINER 7 .
OESCRIPTION OF BOOY NOSE MOUTH | EARS , GO9 LivOR NON FATAL WOUND!
(= =
Clothed Unciotrea [ Portly Cloihodz, 8iood o * 4 dow o O | cotor E_(M Apresion . Buen
Hau Cotor MBeard _ 2 Mustacre SI__ | Frot j 3 ¥ & | Neck O | Anterior Contusion _Stan (X
Pupnis R”'_ﬁ LJA._ €vde: Colon- M_;&M Other Armns O | rosterror g Guarhot — Incised _
Body Hest Scars, Tatto0s, #tc. o= | (S8Nd.irt Legs O | Lareest O liecernrion Fracruee
water ei1c. Compiete  (J | Req CISTRIBUTION
- WEIGHT LZ0/f2-  LENGTW L]0 Scap_Cret K Foc
————— . .Neex (] Armm T gac
T~ - Angomen (| Leg
FATAL WOUNDS (GUNSHOT, STAB.ETC.) |  SIZE SHAPE LOCATION' PLANE LINE OR DIRECTION
- - R
Yy Zon | dncon | ek |G L7
P ——— II } ,'
<SH4 b x| oveid | At lhest. 19\ A 2F

CAUSE OF DEATH

/@ma

gofc

LAle ralon %w
_gLLMm_MI,(}'

| hereby declare that after recewing notice of the death described herein | took charge of the body and made nquiries regarding the

cause-and manner-of death in secordance with Section §32.1-283, Code of Virginia as amended. and that the information
garding such death is correct to the best of

3/ul %)

MANNER OF DEATH:

~ Accident O
o

Natural

Suecide - (]
Undetermined (3 Pending

{Check one onty}
Homicide §R,
(]

AUTOPSY: ~-Yes ¢ No O
AUTHORIZED oy Medical Lxermy
Patholoqist _ i1 @Avi2
Autonsy No.

n%ledge nd bchei

tained heremnre

Date

CME Form No. 1 Revised 3760

Enmtmr

M AR 2 3 }9&*" of Medicel E<aminer

R31383



©. «AE OF PHYSICIAN OR INSTITUTION

[ O R P

ADDRESS DIAGNOSIS o
ATE

RCUMSTANCES OF DEATH:
or Reiationship ADORESS

UND DEAD BY 62/5(’.‘ )"{ ¢ ()ﬂg //u“l)fj éﬁmd]}l’ }/A.

ST SEEN ALIVE 8Y

INESSES TO
URY OR ILL.
SS AND DEATH

\RRATIVE SUMMARY OF CIRCUMSTANCES SURROUNDING DEATH: M weés zl[ //ME,
(753

M/e Sshand  uso  worfing - pes 4 9.9
{?( Dk /7 ////A-:S %MJJCZML Lol //7/ ~fomd
/6 e Pulres F U-E ,,; -
4/”& “ vevedyd® Ly o bt(ﬂt wtl 1 M8 EJuded

sf bl
vesd 3/’”5/.'/(/&[/11#% f{ 4’&{" fﬂ{m’/@ﬂ ‘4’04 e s Wd (/fé

é@n//‘//, /%” 18 emn %7 h//tl Socks {//// -an
@ 4 Shb wortd w mid thst /9 mY Herd <7MM

Vacsrchm A Ush @ AM”’W Sy Treel
A/Mmg urs 0)?&#3}(1 7 /gJ(4) mﬁ' brv M‘V’f

.m"“

\'.

 Toxicology sent:  Yes (O3 Now’
Blood OJ
Urine OJ

Other - - o oeceoemm 4774 £ %[M{’? = Ml/ézf

Ll Ly
| , _




R B R . . S

. Sepactiment of ConaraisServices

Division of Consolidated Laboratory Services
BUREAU OF FORENSIC SCIENCE
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CHIEF MIDIC
(p EXAMIHERAL

CERTIFICATE OF ANALYSIS Wes@Edh
920S.
March 16, 1981 Room #219
Roanoke, Virginia 24018
T0: Thomas McDonald, M.D. ; _ Tel. No. (703) 982-719
P.0. Box 803 el. No. (703) 982-7192
Grundy, VA 24614 . ’
] ) .
Your Case # 810265 : FS Lab # 80W-4273
Victim(s): McCOY, Wanda -
Examiner: Richard J. McGarry
Suspect(s): . ) '
Date Received 3-12-81
Evidence Sut nitted By: Dr. David W. Oxley

Blo d for Alcohol and Carbon Monoxide.
RES LTS :

Blodd: Negative for Alcohol and Carbon Monoxide.

ffuﬂ/ﬁ’/«&w

Toxicologist
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Ateosy ;;12_/“8’7-1—&1— WESTERN DISTRICT 1/.?[0/?/‘/
Deta $20 SOUTH JEFFERSON STREET, ROOM 301 N 50
Teme_ 8:30 a.m. ROANOKE, VIRGINIA 24018 Esrep SR I¢ 7
™ - PHONE: (T03) 962-7290 C#Ofng Onig 1
— REPORT OF AUTOPSY 16 40
,.‘%Iﬁelﬁa( )
eceoeny  WANDA FAY MCCOY TN
= Mddie Type of Death; Violentmr Unnatirar

Autoory Authorizad by: 0T, McDonald, Buchapan Cou‘ ty

. Persong Present gt Autopey:
Dr. McDonald & Morque Tag
Body Identified by: Delvered by Grundy Funeral

Home 3/11/81 at 1:11 p.m. Or. Oxley Mr. Berger

Rigor: ew generatized jew neck srrve N

Livor: coloe __ahsent distribution: 9
+ Recemhite Sex . fEM  tangh 64" weihe 110-120 tymblue/Fhnl:  n. 0.3 ¢ 0.1
Haie 11GNE BwWn 4 e Beord Clrcumcised —_________ Bo#y Hes _abser ¢

Clothing, Personsi Effects: External wound, scars, UsTtoos, other identifying festures:

The body Is well developed, well nourlshed and clothed in a tan cabl: knit sweater which
is pushed up from the walst above the breasts. The sweater shows ext :nsive blood stalning.

The second ltem consists of a white bra which Is also pushed above tt: breasts but s not
unfastened. Third Item consists of blue and white knee socks whtch ¢ ‘e rolled down to the
ankles. Fourth Item consists of tan’ bikinl panties which are hookec around the Teft

ankle. There Is a safety pin In the crotch of the pantles suggesting that a sanitary

napkin had been worn at some polnt. The clothing I3 submitted to the forensic sclience

laboratory.

PATHOLOG ICAL DIAGNOSES

1. Slash wound of throat with _transsection of right carotlid artery, Jugular vein
and larynx. :

2. Stab wounds of chest (2) with perforation of heart and left lung, =~ -

Cause of Death:
SLASH WOUND OF THROAT ) Provisc » Recort g
F ol Report X
muw-mumunwdmywomuw
. (@M

Pacs of Autopsy Signowsre of Fadvelopet
 David V. Oxley, M. o

MAR 231381 .
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Cliol Medionl Ermminer ' -
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‘ ch efnpidad|Va the periéonea!
cavity.
HEART: Weighs 200 grams, There is a stab wound In the left lateral ventricle

that measures ix 1/8 lInch, and penetrates the ventricle. There is no hemorrhage
into the perlcardium and this represents a postmortem wound. There are no other
valve or chamber leslons and the coronary arteries are not remarkable.

LUNGS: Combined weight Is 600 grams. The organs are crepltant, well aerated,
and pinkish-tan. There Is a stab wound in the left lateral aspect of the left
upper lobe, from which there has been a small amount of bieeding. There is bloody
froth in the tracheo-bronchial system., The arterial system is not remarkable.

LIVER: Weighs 300 grams. There is a stab wound perforating the Inferior sucrface
of the right hepatic lobe that measures 1 x 1/16 Inch and there has been a very
scanty amount of bleeding Into the perlitoneal cavity., The wound was prcbably
inflicted aither very near death or postmortem. The organ is otherwise r st
remarkable,

SPLEEN: Welghs 100 grams and sho;s no pathologlic changes.

KIONEYS: Combined weight 1s ZSb grams, The organs show no pahologle chi iges.
ADRENALS: Show na pathologic changes,

PANCREAS: Shows no pathologlic changes. .

G! TRACT: The stomach contains approximately 75-100 cc's of partlally
digested material resembling potatoes. The remainder of the Gi Tract |

not remarkable,

URINARY BLADDER: Empty. :

{NTERNAL GENITALIA: The uterus, cervix, tubes and ovaries are not rema ‘kable
and there {s no evidence of pregnancy.

NECK ORGANS: The trachea has been severed at the level of the thyrold g and.

The right carotld artery and Jugular vein have been cut, as have the stray muscles
on the right, There has been extensive hemorrhage externally from this wound.

The cartilages and hyold bone are Intact and there is no evidence of blunt force
lnjury or strangulation.

BRAIN: Welghs 1220 graﬁs. Sagittal and serial coronal sectlons show n- discrete
TesTons and there Is no evidence of injury. :

The skull, yertebrae, Llhz._and;nslxéi_ili_ln£ﬁ££a1:f~—
OTHER LABCRATORY PROCEDURES: TOXICOLOGY SACTERIOLOGY DENTAL CHAAT L] X~RAYL] FINGER=PRINT

PHOTOGRASHY (] SEROLOGY FORENSIC sC1encE OO

TYPH (Cothing, Suliru, In) NAME OF RECIPIENT . ADORESS OFFCla . TITLE DATE

t

ANl T Y Q. .




w-82-81 WANDA FAY HCCOY

EXTERNAL DESCRIPTION

The head |s normbcephalic There are no palpable fractures or Injurles
to the face. There is a slash wound on the anterior neck, angling upward
from the lower left across the midline, cutting through the thyrold cartllage

and strap muscles on the right. ThE"d]rectfon of the cut Is from right to left
and downward. The thyroid gland on the right has been lacerated. The right

strap muscles have been lacerated. The larynx has also been lacerated. There

s a moderate amount of bioody frothy materfal Tn the Tarynx exuding from
the wound. The margins are clean and there are no hesitation marks.

There are two stab wounds on the chest, these will be separately
described., There is fine blackish-brown materlal on the hands, somewhat
resembling coal dust. This material is also present over the upper_gubf_.
There is blood present on both hands together with ‘the dust materiai.

The fingernalls are chipped and broken, There is no appreclable quantity

of material beneath the nalls and no foreign hairs or other material s found
upon examination. The publc hair s fine and reddish-blond and there are '~
two black somewhat longer halrs present on the right side of the publs. These
are saved for laboratory examination. There is no evidence of Injury to

the vulva, vaginal vault or perineum, Swabs are taken from the vaginal vault,

rectum and oral cavity for laboratory examination.

There Is no evidence of injury to the extremities, either upper or
Tower,

>
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W-82-81 WANDA FAY MCCOY

DESCRIPTION OF FATAL WOUND

The slash wound on the throat Is pictured In the head dlagram. The wound Is
4 inches long and gaps to 2 Inches. The direction of the cut Is.from right
to left and downward with the deepest portion of the cut being on the right.
The wound has completely transsected the carotid artery.and Jugular vein on
the right, It has also transsected the larynx, lacerated the thyroid gland
and the strap muscles of the neck.

There are two wounds on the anterior chest. These are labelled
wounds # | and #2. Wound £ 1 Is located on the upper inner quadrant of the
left breast, at the point shown on the body dlagram. The wound measures
1t x 1/16 inches. The margins are sharp. The direction of penetration

i's backward, and toward the midline, penetrating the left lung and the
heart. There |s very little hemorrhage from this wound and there Is no
hemorrhage into the pericardial sac. This is a postmortem wound. The depth of
penetration Is approximately 4 Inches. '

Would # 2 Is located in the epigastric region, at the point shown
on the body dlagram. The wound measures 1 and 3/% x 1/16 Inch. The margins
are sharp. The direction of penetration is backward and sllightly upward,
penetrating the liver. There has been a very small quantity of Intra-peritonea!
hemorrhage from this wound and It represents either a perimortem or postmortea

wound. The fatal wound Is the slash wound present on the anterlior neck
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AIFIDAVIT OF JAMES MCCLOSKEY

- State of New Jersey )

County of Mercer )

James McCloskey, being duly sworn, deposes and

says:

1. I am the founder and Director of Centurion
Ministries, Inc., 20 Nassau Street, Suite 12, Princeton,
NJ 08542. I perform investigations of crimes which I
believe have resulted in the conviction of innocent
pecple. As a result of evidence developed in the course
of my invcltigations, I have testified in 3 cases, and s
persons have been freed from prison where they were
serving litc or death sentences for the crimes of
others.

2. I performed an investigation of the facts
surrounding the conviction of Roger Coleman for the rape
and murder of Wanda McCoy in March 1981, in Grundy,
Virginia. From March 1988 through July 1991 I have
trav‘lcd to Grundy, Virginia on four separate occasions
to perform this investigation. 1In the course of ny
investigation, I have discoversd numerous facts that
convince me that Roger Coleman is innocent of the rape

and murder of Wanda Fay McCoy. Many of these facts



could not have been discovered previously because they
are based on confessions and recantations that only
recently occurred. Other evidence discussed in this
affidavit was discovered in the course of my
investigation and I believe it should be considered by a
court because it supports Mr. Coleman's persistent claim

s

that he is innocent.

EVIDENCE OF OTHER SUSPECTS

3. During my investigation, I have spoken to
numerous residents in the Grundy community, including 12‘
people who in 1981 were immediate neighbors of the
victim. On three occasions I have spoken to members of
the Ramey family who lived in the house nearest the
victih. Based on my conversations with the Ramey
family, and with a number of other persons in the Grundy
community, discussed herein, I believe there is a strong
_ likelihood that Donald Ramey participated in the murder
of Wanda Fay McCoy and was actually interviewed as a
suspect in the case.

4 The Ramey family lives in Longbottom on Slate
Creek, in the house immediately behind, and overlooking,
the 1981 residence of Brad and Wandﬁ McCoy. The Ramey's
have lived in that house since 1979. I first went to
visit the Ramey family on March 23, 1988 and then again
on April 1, 1988 Sctore b4 iearned that Donney Ramey had
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committed crimes similar to the McCoy murder and had

- confessed to the murder. At that time I was simply

canvassing the neighborhood to discover whether any of
the neighbors of the McCoy's in 1981 had seen anything
the night of the murder.

5. During the first visit, on March 23, 1988, I
spoke to Mr. and Mrs. Ramey, Donald Ra;ey and Portia
Ramey (Donald's sister) who lived in another neighboring
house very close to the victim the night she was killed.
During this visit Donald Ramey told me that when he and
his brother Michael returned home from Big Rock, VA
around 9:30-9:45 p.m. on the night Wanda McCoy was
murdered, he was angry because Roger Coleman's blue 1578
Chevrolet pick-up truck was in his parking space. Wwhen
he related this to me the other family members also
recalled the same incident. Donald also remembered that
he told VSP David:oh about Coleman's vehicle being there
at that time. Donald "was positive" that, the time was
9:30-9:45 p.n. I remember thinking to myself when
Donald told me this that it just couldn't be true
because Roger's co-workers had placed him at the TJIM
Mines at that time on that night.

6. During this same first visit to the Ramey
household both Donald and his mother told me that
shcrtly-attcrrbonald and Michael arrived home on this
same night that Wanda was killed, Michael went out onto



the porch to retrieve clothes from the clothesline, and
obgserved a man standing right below the porch by the
side of thc house. Michael then ran inside, told

Mrs. Ramey what he saw, grabbed a fire poker, and
returned outside only to find that the man had gone. .
Donald said that when Michael did this, the time was
shortly before 10:00 p.m. and that he }Donald) was on
the telephone with his girlfriend. Donald then recalled
that he went to sleep in his bedroom at 10:30 p.m. None
of the family heard or saw anything more unusual that
night.

7. Donald also told me during this visgit that
when VSPrngvidson arrived at the Ramey honme thﬁt next
morning, he (Donald) answered the door clad only in his
underwear, and that he had no scratches. Mrs. Ramey
mentioned that Chici Randy Jackson came by the house
soon after Wanda's death and told her that he wanted to
see Michael at the high school. When he did intarview
Michael at school he made him take off his shirt sc that
he could look for scratches.

8. During my second visit to the Ramey home on
April 1, 1988, Mrs. Ramey told me that I was the first
one the Ramey family ever told about Michael seeing that
man -tanding by the side of the house underneath the
porch on the night that Wanda was killed. '



$. 1In September 1990 I returned to Grundy,
Virginia to continue my investigation into the nurder of
Wanda McCoy. I decided to return to Grundy to pursue my
investigation further after learning that Teresa Horn, a
Grundy resident, had come forward to Roger Coleman's
attorneys to state that Donney Ramey hgd attacked her,
and during that attack, had confessed ;o the murder of
Wanda McCoy.

10. While in érundy, I interviewed Teresa Horn
and a number of other woemen who had been attacked
sexually by Dcnncypnamcy. Three of those women gave
statements to me about Donney Ramey's attack on thenm.

11. I also returned to Grundy, Virginia in June,
1991. At that time, another woman, who would not give a
statement because she was concerned about reviving
Painful memories told me that she was thirteen at the
time she was sexually attacked by Donney Ramey. She
told me that seven years ago, when she was thirteen
Years old, Donney Ramey, on the pretense of driving to
Pick up her sister, who he was dating at the time, took
her to a remote area and then held her down with his
right hand vhile he masturbated with his left hand.

12. Because I discovered such a substantial
number of women who had been attacked by Donney Ramey in
a relatively short period, I am concerned that Donney

Ramey has a p?opcnsity to repeated instances of sexually



vioclent behavior, which instances could have included
- the McCoy murder, especially in light of the fact that
Teresa Horn states that he actually confessed to the
nurder.

13. I also returned to the Ramey home on Slate
Creek in September 1990 to follow-up on the new leads T
had uncovered as a result of the Ramey‘attacks. While
the Ramey sons were not at home, I once again spoke to
the Raﬁey parents.

14. ﬁrs. Ramey told me on this occasion that
both the Ramey sons were initial suspects after the
McCoy murder.

15. As she and Donald had done before on prior
visits, Mrs. Ramey stated that the night of the McCoy
murder, Donney and Michael Ramey went out early that
evening, and returned around 9:45 P.m. Mrs. Ramey
stated that her sons said that Roger's truck was parked
where Donald always parked his vehicle, near the McCoy
house vhen the Ramey sons returned home. Donney and
Michael came into the house and gave their clothes to
Mrs. Ramey, who took them to be washed. Michael Ramey
went out on the porch to get his shorts, where
Mrs. Ramey said that he saw a figure lurking in the
dark. Michael then grabbed a fire poker, but Mrs. Ramey
Kept him from going out. In 1988 she told me that he
did go out, but the man had disappeared. Mrs. Ramey



said that the father, Mr. Ramey, was in his room
attempting to sleep.

16. Mrs. Ramey said the boys then went in their
bedrooms, and everyone went to bed. Even though
Mrs. Ramey claims she is a very light sleeper, she
stated that she did not hear anything that evening
coming from the McCoy residence. Mrl.lRaxoy's bedroom
is the closest bedroom ko the McCoy house; her bedroom
window and Donney Ramey's bedroom window looks out at
the McCoy house. Both bedrooms are on the ground floor.

17. Mrs. Ramey stated that the first information
the Ramey family heard about the McCoy murder was when
the father, Bohby Ramey, Sr. went to work and h.ard
about the murder from a fellow worker at about
10:00 a.m. on the mcrping after the murder. At about
11:00 a.m., Officer Randy Jackson came up to the Ramey
house after Mrs. Ramey saw a neighbor, Bill Belcher,
point up at her house. Mrs. Ramey said that her heart
"would have liked to drop out"™ when that occurred.

18. When Randy Jackson arrived, Donney Ramey
came out of his bedroom and the police surrounded hinm,
and Mrs. Ramey stated to me that she believed they were
lcoking for scratches on her sons. On a prior visie,
Donney and Mrs. Ramey told me that VSP Davidson had come
to their door at that time.



19. Later that same day, Mrs. Ramey said that
the police went to the high school to check Michael
Ramey for scratches. She said that they also forced
Michael to pull down his pants and undershorts to check
his pubic hair to determine whether it matched the hair
found on Wanda McCoy. Mrs. Ramey did not explain to me
why she thought the police might be lo;king for
scratches or pubic hair on their suspects when she had
no reason to know at that time that there was hair found
on the victim, or that the victinm's tingcrnail- were
chipped and broken.

20. The father, Bobby Ramey Sr., was present
during my conversation with Mrs. Ramey. Mr. Ramey
stated that he thought Wanda was one of the "best
looking girls I've ever seen." Mrs. Ramey said that
Wanda would sit out back with her sister, immediately in
front of the Ramey House, and the two women would sun |
thamselves in their bikinis. She said that, otherwise,
Wanda was very shy and would not let anyone into her
houlc,

21. Finally, on this visit, Mrs. Ramey told me
that she had reported to the police the incident about
the individual lurking near the side of the house, and
about Reger's truck, but that they had ignored her. She
said that the police, to her knowledge, had not

otherwise pursued her sons. During my second visit with



her back in April, 1988, she stated that I was the first
person that she had ever told about Michael seeing that
figure in the dark, that none of the Ramey family had
ever told the police about it.

22. Based on an anonymous letter received by .
Arnold & Porter, identifying the Ramey sons and father
as possible suspects, and based upon n& interviews with
the neighbors who lived near the McCoy residence, I
believe that there are individuals who, both at the time
of the murder and today, reside in the neighborhood of
the victinm's home on Slate Creek, and have information
related to this case, but are too apprehensive to come
forward without a subpoena compelling their tcbtimpny at
a hearing. I believe this because two of the neighbors,
Mary Smith and the Johnson family, refused to speak with
zme, apparently because of their safety concerns, even
though they lived in very close proximity both to the
’ Rameys and to the McCoy residence at the time of the
murder. I also bqlinv. there are persons in the Grundy
community who have information on the crime but who are
afraid to come forward, because of the anonymous letter
received by Arnold & Porter from someone who apparently
lived close enocugh to the Ramey family to know .that they
were having a fight, and that the father was drunk, the
night of the McCoy murder, but stating that the writar

and others in Grundy are afraid to come forward. If
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asked to testify at a hearing, I believe these
individuals might come forward with information which

exculpates Roger Coleman.

ADDITIONAL EVIDENCE OF INNOCENCE
23. In my investigation I have uncovered
numerous other pieces of evidence whica I believe points
to Roger Coleman's innocence of the crime for which he

is on death row.

A. Roger Coleman's Alibi

24. 1In 1988 I waded across the creek that the
prosecution claimed Roger Coleman waded in March of 198l
in order to get to the McCoy's house. I waded the creek
in March so that the water level of the creek would be
about the same as it had been in March of 1981. I was
wearing boots similar to those Roger Coleman was wearing
bn the niqhﬁ of the murder. I tapod my pant legs to my
boots in the same manner that coal miners like Coleman
would/havc taped them. I discovered that, no matter how
careful I was, the water rose above the boot‘lin.
resulting in both my socks and the upper portion of my
pants getting vqt. The police analysis of Roger's
clothing indicates only that the bottom portion of his
pants were wet, and that his long underwear were not

wet. I believe on the basis of these facts that Roger
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Coleman could not have gotten his pants wet from wading
Slate Creek, but more probably.got then wet at the
bathhouse as he tastified at trial.

25. I also timed the distances for the route
that Roger Coleman travelled on the night of the crine,
as well ags for the route the prosecution alleges he
took. Lloonsy's Creek is 8.2 miles fro; Boyd's Trailer
Park. It takes 13 minutes to drive this route. Boyd's
Trailer Park to the bathhouse is 4.9 mile route that
takes approximately 8 minutes to drive. The route from
the bathhouse to Roger's home covers 2.3 miles and takes
approximately 6 minutes to drive. Because Roger had to
spend approximately 30 minutes simply driving to the
various locations he went to that night, whether he left
Boyd's Trailer Park at 10:20 as the State said, or 10:40
as he said (and as was corroborated by Philip Van Dyke's

timecard), in my view he simply would not have had time
/to go to Slate Creek and commit a rape and murder.

26. In addition, the prosecution contcﬁdcd that
Roger Coleman waded a creek and climbed up a hill
through a congestad noighbcrhopd (with barking dogs) in
order to gain access to the McCoy residence. I traveled
that route myself in order to time how long it would
take to travel. I discovered that it took approximately
6 minutes each way. This fact also indicates to me that
Roger had little or no time within which to commit the



- 12 =

crime, since the state did not even include these twelve
minutes when they incorrectly timed Roger's alibi prior
to the first trial.

27. I have spoken with Mark Branham, a volunteer
investigator who was working for the Grundy police on
the night of the murder. He was patrolling the stretch
of road where the prosecution claimed ;ogcr Coleman had
parked his pick-up truck prior to crossing the creek to
get to the McCoy's house. He did not see Coleman's
pickup that night, and he believes he would have noticed
a parked vehicle it it had been on the side of the road
for the length of time the prosecution asserts that

Coleman's car was parked there.

B. 1Ihe Roger Matnevy Confession

28. I also spoke to pecple in the Grundy area
about Roger Matney, the jail house informant who
testified against Roger Coleman at trial, stating that
Roger Coleman confessed to the murder of Wanda McCoy.
In 1988, Jack Davidson, the Virginia State Police
investigator who was the Chief Investigating Officer on
the case, told me that in his view "Roger Matney's word
is not very reliable." \

29. On several occasions, I have spoken with
Goldie Owens, Roger Matney's mother-in-law. Not only
did she say o§ those 6ccasions that Roger Matney is not
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a credible witness, and is a career criminal who never
seems to serve any time, but she said that Roger Matney
admitted ﬁo his wife, Brenda Matney, in Goldie's
presence, that he fabricated his testimony against Roger
Coleman and that Roger Coleman never confessed to the
murder of Wanda McCoy.

30. In 1990 I spoke with Kcrni; Ovens, the
jailer who was tied up during the 1981 inmate escape
from the Buchanan County jail. Roger Matney's release
records indicates that he was relsased because he
assisted Kermit Owens during the jail house escape.
However, Kermit Owens did not specifically remember
anyone helping him during the escape, and only recalls
that cne unknown person came after the escape was over
and untied him. Thus, I belisve that Roger Matney was
released for his testimony against Roger Coleman rather

than for his conduct during the jail house escape.

C. Ihe Forensic Evidence

31. My review of the forensic evidence in this
case also leads me to believe that Roger Coleman is
innocent of the murder of Wanda McCey. PFirst, I was
able to actually review the contents of the bag of
evidence which the prosecution opened the night before
the trial, thcrqby breaking the chain of custody and
preventing the introduction of that evidence at trial.
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32. After reviewing this evidencae, including
Roger Coleman's pocket knife and blue joahs, I concluded
that the ividcncc was 8o inconsistent that the
prosecution was unfairly advantaged by being able to
refer to the evidence at trial without it actually bd}ng
introduced.

33. First, the knife that the ;:osocution
referred to as the murder weapon was a pocket knife
which simply could not have inflicted the fatal wounds.
Its dimensions were far shorter and narrower than the
dimensions of the fatal wounds found in Wanda McCoy.

Had the jury had the opportunity to see this weapon they
would have concluded that it could not have been the
murder weapon, but more likely, consistent with Roger
Coleman's explanation, was a knife which he used at
work, and to hunt and clean squirrels.

34. Second, the purported spot of blood on Roger
Coleman's jeans, said by the prosecution to be on
Roger's left leg, and vhich was critical at trial
because they said it matched a spot of blood on the
victin's right leg made while he was lying on top of
her, actually consisted of a few Binute holes taken out
of the right 1qg. Thus, the prosecutor's testimony at
trial about the location of the blood, if any, was a
bald lie. xoroqvcr, those pieces of cloth removed from

the pant leg for analysis altogether totalled an area



about the size of a dime, so if the jury had seen the
jeans, they probably would have doubted the strength of
that ovidincc.

35. Photos of the crime scene, showing that
Wanda McCoy's hands and fingernails were covered with
dirt, lead me to believe that, contrary to the state's
theory, Wanda McCoy may have been outlldc her house on
the night of her murder. That soil, analyzed by Elmer
Miller, covers the entire area of both of Wanda's hands
and fingers that would hﬁvo been covered had Wanda McCoy
been pushed to the ground or dragged along the ground '
with her hands clutching the ground. In addition, in
1988 I went to examine the area around the xccby hone
and determined that the soil in the woods next to the
Ramey house and‘hchind the McCoy home closely resembles
that found on the victim; i.g9., darkish brown soil mixed
with a reddish base.

36. Moreover, from the only recently available
partial investigative report of the McCoy murder, and
from & recent interviev of Jack Davidson, I have,
learned that the state investigators knew from Brad
McCoy that Wanda may have voluntarily left the home that
evening to take out the trash, and I believe she could
have bsen accosted while taking out the trash. Because
I also dilcovor04 in the investigative report that
investigators found a pry mark and a latent fingerprint



at the scene of the crime, even if Wanda McCoy did not
go outside that night, I believe that she may not have
known her attacker, as the state insisted at trial,

because of a pry mark and fingerprint found on the door

to the McCoy house, which are evidence of forced entry.

I hereby declare under penalty of perjury under
the laws of the Commonwealth of Virginia and the United

States that the foregoing is true and correct.

Mcm M/

cs McCloskey

Sworn and subscribed to

before me this 295 day

ot f‘%‘\s% - 1991.

/j;'——-s————-w

Notary Public
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AFFIDAVIT
OF
MCRRIS S. CLARK

ANALYSIS OF HAIR EVIDENCE
RELATING TO ROGER COLEMAN

1. My name is Morris S. Clark. I am a forensic
science consultant in the area of hair’and fiber evidence.
I am also a Professorial Lecturer in forensic science
at The George Washington University, Washington, D.C.

My resume is appended hereto as Exhibit A.

2. From 1555 to 1979, I was a Special Agent
and Supervisory Special Agent at the Federal Bureau
of Investigation. From 1957 to 1979, I was assigned
to FBI Headquarters, Laboratory Division, Washington,
D.C. Until i968, my duties involved microscopic
examination of trace evidence in criminal cases. During
that time, I testified in hundrods of trials as an expert
witness throughout the United States, frequently furnished
crime scene support in major cases and often lectured

to law enforcement groups.

3. 1In 1968, I was appointed Chief of the
Microscopic Analysis Unit with administrative control
of 22 employees. From 1977 to 1979, I served as Section
Chief of the Scientific Analysis Section. During this



By

2

period, my administrative and management responsibilities

‘included supervision of 172 investigative and scientific

personnel; supervision cf FBI agents in the application

of physical and biclogical sciences for the examination

of physical evidence; supervision of the FBIl's entire
scientific research program; supervisien of the scientific
training of Special Agents and other law enforcement
personnel; and acting as a liaison between the FBI and
crime laboratories as well as law enforcement and judicial
officials both domestic and foreign. During my time

at the FBI, I received 17 special commendations and
incentive awards from FBI directors for performance

and 100 commenditory letters from law enforcement and
judicial officers throughout the United States. From

1968 to 1975, I was alsc an Adjunct Assistant Professor
at the Department of Eorensié Sciences of The George

Washington University.

4. I have testified as an expert in literally
hundreds of trials on the subject of microscopic
examination of hair evidence in both federal and state

courts.

S. In my administrative and management capacities
at the FBI, I had extensive experience reviewing the
technical work of other experts in the area of microscopic

examination of hair evidence.



6. My experience has direct relevance to certain
of the issues that I understand are presented in the

pending case of Coleman v. Bass.

7. This affidavit contains my findings resulting
from my review of relevant portions of the transcript

and record of the trial of Commonwealth v. Roger Keith

Coleman, that is: the direct examination and cross-
examination of Elmer Cist, a forensic serologist, the
opening and closing arguments of counsel and the

laboratory report prepared by Mr. Gist in connection

with Mr. Coleman's trial.

Expert Testimony

8. I understand that Mr. Gist microscopically
compared two hairs which appa}ently were found in the
pubic area of Wanda McCoy with pubic hairs from the
body of Roger Coleman, and testified, upon direct
examination, that: (a) the two hairs located on the
body of Wanda McCoy were "dissimilar and inconsistent"
with those originating from Ms. McCoy (Record at 575);
(b) the two hairs were pubic hairs; (¢) the hairs from
the pubic area of Ms. McCoy wer; "consistent" with hairs
from the pubic area of Roger Coleman: and (d) it is

"unlikely" that the two hairs found on Ms. McCoy



originated from someocne other than Mr. Coleman (Record

at 581).

9. Based upon my review of the record, it is
my expert opinion that the jury was misled about the
significance of Mr. Gist's testimony by the direct
examination of Mr. Gist and by the closing arguments
of the Commonwealth's counsel. An effective cross-
examination of Mr. Gist should have raised important
and troublesome gquestions about his conclusions and
established the limited significance of hisrconclusions.
The cross-examination and defendant's closing aréument
did not raise these guestions or put Mr. Gist's‘testimony

into proper perspective.

10. Mr. Gist was not asked to testify as to
the basis for his conclusion that the pubic hairs found
on Ms. McCoy were "consistent with" Mr. Coleman's pubic
hairs. Nor was he asked about the basis of his conclusion
that it was "unlikely" that the hairs originated from
someone other than Mr. Coleman. I believe that it is
essential for'a trier of fact to understand the underlying
basis for an expert's conclusions with regard to hair
evidence. It is essential becaﬁsc conclusions regarding
hair evidence (unlike, for example, fingerprint evidence;

are matters of judgment, based on experience, and can



involve a certain amount of subjectivity. Only if an
expert is compelled to "walk through" his analysis of
the evidence and reveal the basis for his conclusions
can a trier of fact determine for itself the proper

weight to be given to the expert's conclusions.

11. The testimony elicited from Mr. Gist was
wholly inadequate in this regard. On direct, instead
of describing the specific tests that he performed on
the hairs, Mr. Gist was merely asked to describe the
general nature of hair evidence, and then announce his
conclusions that the hairs examined were "consistent"
and that the hair found on Ms. McCoy was "unlikely"
to have come from anyone but Mr. Coleman. Neither
Mr. Gist's‘mg;hodoloqy nor his conclusions were explored

on cross-examination.

12. In fact, it is improper to conclude merely
from finding that two hairs are "consistent," that it
is likely that they came from the same person. Two
hairs are considered to be "consistent" if they exhibit
similar physiéal characteristics, such as color, diameter
and length. Hairs belonging to different people, however,

are often consistent.



13. An expert can state, with reasonable
certainty, that it is likely that a particular hair
came from a particular person only in special
Ccircumstances. For example, the hair may exhibit certain
highly unusual or unique characteristics present in
only a small percentage of the populat%on which would
render it unlikely that the hair came from anyone but
one particular person. Alternatively, other corroborative
evidence (such as matching fibers, head hairs or other
hairs) might be available to make such a conclusion
possible. In this»éase, however, none of this information

was adduced upon cross-examination.

14. Additiocnally, the reascnableness of Mr. Gist's
conclusicns, and the weight to be given them, are affected
by the fact that pubic hairs, rather than head hairs,
were examined. Published studies indicate that the
prqbability that consistent head hairs come from two
different people is six times less likely than the
probability that consistent pubic hairs come from two
diffot‘nt people. In other words, the probability of
error arising from a conclusion drawn from consistent
pubic hairs is significantly higher than in the case
of consistent head hairs. None of this information

was adduced upon cross-examination.



15. Mr. Gist examined only two hairs, which
is too few hairs to give a good idea of the range of
variations in an individual's hair characteristics.
In the absence of unique and distinctive characteristics
in the hair, examining only two hairs makes it difficulec
to establish a high degree‘of probability that consistent
hairs are from the same person. This point, too, was

not explored upen cross-examination.

16. The record indicates that the two hairs
located on the victim were identified as "foreign hairs"
by Medical Examiner David Oxley and removed from the
body by Dr. Oxley (Record at 505, 507). It is extremely
difficult . for the unaided eye to detect significant
differences in hairs, and there was no attempt by the
defense to gstablish how Dr. Oxley determined that th=
hairs were foreign. Nor did the defense establish,
updn crosg-examination, the fact that the hairs were
identified to Mr. Gist as "foreign" hairs may have

prejudiced Mr. Gist's examination.

17. Based upon my experience as an expert witness
in criminal trisls, defense counsel typically explore,
in cross-examination, all of the subjects identifed

above. My review of the record indicates that defense



counsel explored none of these areas. Had defense counsel
done so, he may very well have significantly undermined

or limited the impact of Mr. Gist's direct testimony.

.

18. Instead, the record reflects that the cross-
examination of Mr. Gist with respect to the hair evidence
by defense counsel consisted of a total of seventeen
questions. The questions concerned the following areas:
how Mr. Gist determined that the hairs were from the
pubic area (one guestion; Record at 603); the alleged
similarity of public hair to underarm hair (six questions;
Record at 604-05); the differences between two hairs
on the same body (three guestions; Record at 605-06);
whether Mr. Gist could say "with absolute certainty"
that the two different hair éamples came from the same
quy (two questions; Record at 606-07); and the types
of tests used and samples examined (five questions;
Re;ord at 807-08). No guestions were put to Mr. Gist

relating to the hair evidence on recross-examination.

. 19. None of defense counsel's questions to
Mr. Gist were probative of, or, in most cases, even
relevant to, the siqnificancc of Mr. Gist's conclusions
or the degree of certainty with which he held those
conclusions. Based on my experience as an expert witness,

it is my judgment that counsel with even a rudimentary



understanding of the area would have recognized that,
and would have explored at least some of the areas
identified previously. Such an understanding could
have been gained from consulting books and journal

articles generally available in law libraries.

20. Had counsel for the defense cross-examined
Mr. Gist in any of the respects suggested above, there
may have been a significant basis for doubting the
conclusion that it was "unlikely" that the two hairs
did not originate from Mr. Coleman. Moreover, the jury
would have beeh informed that even if Mr. Gist accurately
concluded that the hairs were "consistent," it is entirely-
possible that the hairs came from somebody other than
the defendant. In my experience at the FBI and as an
expert witness, I have seen such points made on numerous

occasions.-

Closing Argument

‘21. Experts in this area generally are very
careful to qualify their conclusions. Mr. Gist would
go no further than to say that it was "unlikely" that
the hairs lJid not come from Mr. Coleman. Nevertheless,
in closing argqument, the Commonwealth asserted that

Mr. Gist had testified that it was "highly unlikely"
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(Record at 873) (emphasis added) that the hair found

on the victim came from someone other than Mr. Coleman.
Similarly, the Commonwealth represented on rebuttal

that Mr. Gist had said it was "extremely unlikely" (Record
at 918) (emphasis added) that the hairs did not come

from Roger Coleman. There is a significant difference
between "unlikely" on one hand, and "h;ghly“ or
"extremely" unlikely on the other when drawing probability
conclusions in this area. The prosecutor's statements
represented a gross distortion of the actual testimony.
Defense counsel neither objected to, nor scught to

correct, these representations.
FURTHER AFEFIANT SAYETH NOT.
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STATEMENT OF TINA McNUTT

1. My name is Tina R. McNutt. I live on
Route 460 in Grundy, Virginia, P.0. Box 399, 24614.

2. I make this statement in relation to the case
of Roger Keith Coleman.

3. In 1980 and 1981 I lived with my husband

Tom McNutt in Clevinger Trailer Park on Route 460 in
Grundy. 1In 1980 ¥ngil early 1981 Roger Coleman and
his wife Patricia lived in a nearby tmiler within
about 50 feet of our trailer. Tom and I were friends
with Roger and Patficia. We would play cards with
them on the weekends and I would see Patricia several
times a week.

4. Roger and Patricia had a cat at the time,

5. On several occasions»when I was at the home
of Roger ahd Patricia, eiﬁher with Tom or my baby T.d.

L I recall that the =r cat would scratch people.
On ohe occasion I recall that the cat scratched me and
I drew blood. On another occasion the cat scratched
my son T.J. and he bled.

6. Whén I was at the trial of Roger Coleman his
wife Patricia said that the cat had not scratched anybody
where blood had been drawn, or something similar.

7/ I knew that she was lying and I was surprised,

because the cat had scratched me and T.J. in the past and

had drawn blood.

I declare under penalty of perjury that the above is true.

Qonil 9, /7 FR Tenes K 275228

Tina R- McNutt



Affidavit of willjiam F. McCormick, M.D.

State ¢of Tennessee )

Johnson City )

William F. McCormick, M.D., deposes and says:

1. I am the Deputy Chief Medical Examiner of the
State of Tennessee. I am alsoc a professor and head of
the Departuent of Forensic Pathology at East Tennessee
State University, James H. Quillen College of Medicine.
My address is Box 70,425, Johnson City, Tennessee
37614-0425.

2. I am board certified and have approximately
thirty years of experience in forensic pathology,
anatomic pathology and neurcpathology. A copy cf my
curriculum vitae is attached as Exhibit A.

3. I have reviewed materials relating to the
murder of Wanda Fay McCoy for the attorneys for Roger
Keith Coleman. The materials I reviewed included the
"Reports of Investigation By Medical Examiner" dated
March 11, 1981; "Certificate of Analysis" dated
March 16, 1981; “"Report of Autopsy" dated March 12,
1981; and "Certificate of Analysis" dated August 21,
1981. A copy of those reports are attached as Exhibit
B. Those reports were prepared by David Oxley, M.D.,
Richard J. McGarry, Thomas McDonald, M.D., and Elmer

Gist, Jr. I also reviewed additional information on the



case, including a partial report of the state's
investigation of the McCoy murder, and other background
information, including portions of the trial testimony
of prosecution witnesses.

4. Based on nmy review of the materials listed
above, I have reached the conclusion that a more
thorough forensics examination of the evidence still
remaining in this case should be undertaken. I consider
the following forensic testimony introduced at trial to
be inconsistent or incomplete.

5. First, because this was an unwitnessed crime,
based upon my review of the criteria used by
Dr. McDonald in the autopsy and other forensic reports,
I do not believe that any expert, with any degree of
medical certainty, could have determined that the time
of death occurred at 10:30 p.m. with a range of
30 minutes plus or minus. The time of death in an
unwitnessed case is notoriously imprecise, and can only
bc>¢stinatod by reproducing -exactly the circumstances of
death, determining the actual body and environmental
temperature and scientifically determining the time
required for blood to dry under those circumstances.

6. Second, it is my bciicf that the semen sample
found in Wanda McCoy was not *individualized" to Roger
Coleman to the extent which was possible with the blood
typing capabilities available at the time. The analysis



of the semen sample conducted by Elmer Gigt was limited
to a determination of the ABO groups and to whether the
semen was deposited by a secretor. However, both at the
time of this murder and today, the Tennessee Bureau of
Investigation, Forensic Serology Laboratory routinely
tests for a number of blood characteristics in addition
to ABO and secretion type in order to obtain a more
specific determination of whether a given suspect's
blood type matches that obtained from blood or semen
sanmples left at a crime scene. Those characteristics
routinely tested for include phosphoglutamase (PGM), ’
Esterase D (EsD), Erythrocyte acid phosphate (EAP) and
the Haptaglobins (HP). The table attached as Exhibit B
indicates the percentage of individuals in the
population with those charactaeristics. If any such
tests were conducted on this sample, I would like the
opportunity to examine the results of those tests, or
find out why the state did not conduct such additional
tests.

7. 1In addition, the jury in this case was given
an inaccurate dcpiction of the percentage of the
population who have type B blood, the type identified
from the semen found in the victim's vaginal cavity. Aas
the table attached as Exhibit B demonstrates, 13% of the
population in the area of the country where Grundy is

located (Southwestern Virginia and Tennessee) have



type B blood, not 10%, as was stated by witnesses for
the Commonwealth at Mr. Coleman's trial. Because of the
unique genetic makeup of individuals in the Southwestern
Virginia area, it was inaccurate for the state to rely
upen data from a nationwide sample in determining the
percentage of a particular genetic marker ln the
population. In addition, the DNA results in this case
likewise may have been affected by the unique genetic
characteristics of the Southwestern Virginia population.

8. I alsc disagree with Dr. David Oxley's
testimony at trial that it is seldom possible to state
whether a one or two-edged blade has been used in a
stabbing case. Had the cut:s in the victim been
carefully apposed with transparent tape and subjected to
close-up photography, I believe that additional
identifying information about the type of instrument
used to kill Wanda McCoy might have been obtained.
Indeed, I still may be able to analyze the photographs
.0f the wounds to determine the general characteristics
of the instrument used to kill Mrs. McCoy.

9. I believe that further review of the forensic
information still available would be necessary to
resolve the many questions I have about this case.

10. For example, with a full set of crime scene
Photographs I may be able to determine the manner in

which the victim was killed, and whether or not the



perpetrator was right- or left-handed. If the
photographs of the victim's wounds have been shot at
sufficiently close range, I may be able to determine
whether Roger Coleman's pocket knife could have
inflicted the fatal wounds. It may also be possible, by
reviewing the photographs of the victim and the forensic
analyses of the dirt and plant material found on her
armg and hands, to determine whether it was probable
that Wanda McCoy was accosted when she was outside on
the night of her murder in contrast to the
Commonwealth's theory that she must have known her
attackser because there was no evidence of forced entry.
Finally, if the bag thrown out by Mr. Shortridge the day
after the murder, containing shaetq covered with blood,
a flashlight, a clock, and a pair of scissors is
uncovered, I may be able to conduct tests to determine
whether the type of the blood on the sheets matches the
victim's blood type or whether:any bodily fluids or hair
on, the sheets can be used to identify the perpetrator,
and possibly whether the scissors could have been the
zmurder weapon.

11. wWithout access to the complete forensic
reports troﬁ the inﬁc:tigation of the McCoy nurder,
including handwritten notes, crime scene photographs and
cther evidence in this case, which evidence was listed

and briefly described in the Certificate of Analysis of



Elmer Gist, but never made available in full to the
attorneys of Mr. Coleman, I cannot conduct a thorough
review of thigs case. I cannot even determine the numnbey
of persons involved in the rape and murder of Wanda
McCoy. Given that no such review has ever been
conducted by the defense, and that Mr. Coleman could
soon be executed, in my view it would be appropriate for
this court to order that such analysis be conducted at
this time.

I declare under penalty of perjury that the

foregoing is true and correct. :
Ay S ..o -

Dr. William VECOrmick

Sworn and subscribed to before me this 3rd day
of _ October . 1991,

7
-&%_Mﬂd’_ State of Tennessee
Nofary Public County of Washington

My Commission Expires January 24, 1993.




EXHIBIT A

CURRICULUM VITAE

NAME: William Frederick McCormick

PRESENT POSITION AND ADDRESS: Professor and Head, Department of Forensic
Pathology; Professor and Chief, Division of Neuropathoiogy, East Tennessee State
University James H. Quillen College of Medicine, Johnson City, Tennessee; Deputy
Chief Medical Examiner, State of Tennessee.

OFFICE MAILINGC ADDRESS: Box 15250A, Johnson City, Tennessee 37614-0002,
Telephone (615} 929-6/9/

BIOCRAPHICAL:

Date and Place of Birth: September 9, 1933; Riverton, Virginia

Marital Status: Married July 2, 1954 {to Deanne Bourne Petersen)

Children: Two, born August 8, 1961 - William, Jr,, and March 16, 1966 -
Cynthia Anne

Home Address: 1106 Skyline Drive, Johnson City, Tennessee 37601

EDUCATION AND TRAININC:

Public grade schools in Virginia and Tennessee; graduate Oak Ridge, Tennessee Hic
School, 1950.

University of Chattancoga, Chattancoga, Tennessee, September, 1950 to September,
1952. Graduated Senior in absentia, August, 1953. B.S.

University of Tennessee College of Medicine, Memphis, September, 1952 to
December, 1955, M.D.

University of Tennessee School of Biological Sciences, January, 1957 to December
1957, M.S. in Pathology.

Internship (general rotating), Baptist Memorial Hospitali, Memphis, January, 1955
to January, 1957,

Residency (Pathology), University of Tennessee, January, 1957 to July, 1960.

Special Fellow (Neuropathology), College of Physicians and Surgeons, Columbia
University, New York, July, 1960 to June, 1961,

Short Course in Medical Cenetics, Bar Harbor, Maine, August, 6-18, 1962.
{Johns Hopkins University and Jackson Laboratory)

Visiting Scientist, Neuropathology, A.F.!.P., Washington, D.C., June to Septexz.-
1965; July to October, 1966.

ACADEMIC APPOINTMENTS:

Assistant (Pathology). University of Tennesssee, January, 1957 to January, 1960.
instructor, University of Tennessee, January, 1960 to July, 1960.

instructor in Neuropathology, Coiumbia University, July, 1960 to June, 1961,
Assistant Professor, Pathology, University of Tennessee, July, 1960 to Aunust, 1395:
Deputy Chief Medica! Examiner, State of Tennessee, July, 1961 to June, 1953.
Associate Professor of Pathology, University of lowa, August, 1964 to July, 777,
Professor of Pathology, University of lowa, July, 1968 to September, 1973.
Professor of Neurology, University of lowa, 1971 to September, 1973.

Facuity, A,F.1.P. Short Course in Neuropathology; 1966 to date.

Consultant, Veterans Administration Hospital, lowa City, 1964-1973.




Professor of Pathology and Neurology, University of Texas Medical

Branch, September, 1973 to 1984 and Professor of Surgery (Neurosurgery)
September, 1975 to December, 1984; Clinical Professor, Department of '
Pathology, UTMB, January, 1985 to 1987,

Professor of Pathology, East Tennessee State University, January, 1985

to date.

Professor and Head, Department of Forensic Pathology, July, 1989 to daza.

CERTIFICATION:

Diplomate, American Board of Pathology, Anatomic Pathoiogy, 1960; Neuropathology,
1966; Forensic Pathology, 1979. :

COLLEGIATE AND NATIONAL COMMITTEE MEMBERSHIPS:

Executive Committee, Basic Medical Sciences, University of Tennessee, 1963-1964.

Memper, C.P.C. Committee, University of lowa, 1967-1969.

Chairman, Surgery Department Review Committee, University of lowa, 1970,

Member, Pathology and Laboratory Procedures Study Croup, Joint Committee for
Stroke Facilities, ANA, 1970-1971,

Special Member, N.i.H. Pathology A Study Section, 1971.

Consuitant, Section on Head Injuries and Stroke, N.I.N.D.B., 1974-1975.

Member, Ad Hoc Committee on Cerebrali Death, Texas Neurological Society, 1976.

Member, Tommittee on lonizing Radiation, UTMB, September, 1976-1978,

Member, Library Advisory Committee, 1977-1984,

Member, Head and Neck Injury Workshop, National Highway Traffic Safety
Administration, U.S. Department of Transportation, 1977-1978,

Member, National Research Council Committee on Evaluation of Research on Human
Surrogates in Motor Vehicle Crashes, 1978,

Member, Education and Publications Committee; National Association of Medical
Examiners, 1985,

Member, Admissions Committee, ETSU Coliege of Medicine, 1986-1988.

SOCIETY MEMBERSHIPS:

* American Academy of Forensic Sciences
* - American Academy of Neurology (Assoc.)
American Society of Human Cenetics
American Association for the Advancement of Science
* Society of the Sigma Xi
American Society for Experimental Pathology
Association of American Medical Collieges
* American Association of Pathologists and Bacteriologists
College of American Pathologists
American Association of Neuropathologists
New York Academy of Sciences
Texas Medical Association
American Medical Association
* American Association of Physical Anthropologists
* National Association of Medical Examiners
Paieopathoiogy Club

* »

+  (ELECTED MEMBERSHIP)
LICENSURE INFORMATION:

L‘zceﬁsed to practice medicine and surgery in Tennessee {#MD002622),



lowa (#16999) and Texas (#E1671). All current,
Controiled substances Reg. Certificate - U.S. Federal (DEA $AMS891634);

HONORS:

3rd Annual Milton Helpern Memorial Lecturer, 1985

ETSU Department of Criminal Justice Recognition Award, 1986,
A.F.!1.P. Outstanding Teaching Award (Neuropathology), 1990.
1st George Perret Memorial Lecturer, University of lowa, 1990,

BIOGRAPHICAL LISTINGS:

Who's Who in America

American Medical Directory

Who's Who in Education

Who's Who in Tennessee

Who's Who in the South and Southwest
American Men and Women of Science
Directory of Medical Specialists

The Worid of Learning

International Scholars Directory
Directory of International Biography
Men of Achievement

Who's Who in the World

RECENT RESEARCH CRANTS:

Wenner-Cren Foundation for Anthropological Research, 1984
(Forensic Applications of Radiographic Technique for Age, Sex and Race
Determination)

EDITORIAL BOARDS:

Member of the editorial board of the continuing medical education series Wesk®

Update "Focus on Neurology and Neurosurgery", Biomedia Inc., Princewn, . .
1979-1981.

Member, Publication Advisory Board, J. Neuropath. Exp. Neurol., 1984-86;

National Association Medical Examiners, 1555-1&%7.

Frequent ad hoc reviewer for Archives of Pathol . Archives of Neurology,
Neurosurgery, Proc. Soc. Exp. Biol. and HO‘%' Ann. Int. Med., J.
Neuropatﬁ, Exp. Neurol., Am. J. Physical Anthropol. -

COURSE DIRECTOR:

Neuropathology Course (1 day) - American Academy of Neurology. Course
Director, 1981-1986.

Member, Advisory Board, National Cooperative Familial Aneurysm Registry.

Neuropathology Course-Brazilian Academy Neurology, Belo Horizonte, Brazil,
Sept. 22-25, 1986.

BOOKS:

1. a. Bell, W.E. and McCormick, W.F.: Increased Intracranial Pressure i
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The "frequencies" listed below are for this area (Tennessee/
Virginia). The source of this data is the Tennessee Bureau of
Investigation Serology Laboratory, Donelson.
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STATEMENT OF WILLIAM F. MCCORMICK, M.D

William F. McCormick, M.D., deposes and says:

1. I am the Deputy Chief Medical Examiner for the
State of Tennessee, and am a professor and head of the
Department of Forensic Pathology at East Tennessee State
University, James H. Quillen College of Medicine. I
have previously given an affidavit in the case of Roger
Keith Colesan, vhich is attached as Exhibit G to Mr.
Coleman’s Second Petition for a Writ of Habeas Corpus.
I am giving a second statement after reviewing, and in
response to, the affidavits presented in Respondent'’s
Motion in opposition to that Petition.

2. Wieh roaﬁcct to the affidavit of Dr. Thomas D.
McDonald: I strongly question Dr. McDonald’s ability to
place the tll. of Wanda McCoy'’s death at 10:30 P.M.,
plus or minus 30 minutes. Sgs ncnonald‘ Affidavit, 1 4.
The time of death in an unvitnessed case is notoriously
ilpé.ciuo even vhen great attention to detail is paid,
and the ilpf.cilicn is compounded by the criteria used
by Dr. McDonald to state that death occurred in this
case at 10:30 P.N.

3. Dr. McDonald’s earlier statement that the
body was “still vara® does not provide a basis for an

adequate estimate of the time of death. Based on my own



rather extensive persocnal experience, and on the
published results of others, residual warmth can be falt
in a bodyrtor a number of hours following death.

4. Dr. McDonald’s earlier statement that "there was
no rigor mortis® likevise does not provide a basis for
an adequate estimate of the time of death. Rigor mortis
is usually tested by moving an extreaity, attempting to
open the jaws, and so forth, in a very imprecise manner.
Under controlled conditions, and according to numercus
published reports, riqor mortis has an onset between 63
and 199 minutes after death.

S. Dr. McDonald’s earlier statement that "“all
bleeding had ceased" does not provide a basis for an
adequate estimate of the time of death, and is somevhat
puzzling, linco‘larqo wounds will often bleed for many
hours following their infliction and the death of the
individual. |

6. Dr. NcDonald'’s earlier stateaent that the
gpilled blood was beginning to dry dees not provide a
basis for an adequate estimate of the time of death,
since the drying time of blood is subject to innumerable
varisbles, including ambient temperaturs, air mcvesment,
humidity, the type of surface the blood is spilled on,
etc. \

7. I also question Dr. McDonald’s assertion that
"at no time did I ever have any indication that Wanda



McCoy had been sexually assaulted by more than one
person or that there was sperm from more than one person
in her vagina." McDonald Affidavit at 1 3. It is
unclear to me wvhat evidence Dr. McDonald would have to
confirm or deny this hypothesis, based on his
examination of the body at the scene.

8. With respect to the affidavit of Dr. David W,
Oxley: I strongly question Dr. Oxley’s statement that
"the victim’s wounds could not have been inflicted with
a pair of scissors”. §gSgg Oxley Affidavit, ¥ 4. Thers
is absolutely no doubt in ny mind that scissors can
producs deep slash and stab wvounds wvith sharp margins.
It is unclear to me hov ﬁf. Oxley could make his
statement vithout examining the scissors vhich are
alleged to have been used as the murder weapon.

9. I also question Dr. Oxley’s statement that "at
no tise during the examination of :hi body did I have
any reason to believe that the victim had been sexually
assaulted by more than one perscn or that the victig's
body contained the sperm of more than one donor.”
KcDonald Affidavit at 1 3. It is unclear to me vhat
evidence Dr. Oxley could have found in the course of a
gross autopsy, which would contirm or deny the
hypothesis that two donors were involved.

10. With respect to the affidavit of Dr. Elser Gist:
I would like to clatify that, in advecating the use of



erythrocyte acid phosphatase, Phosphogluconutase,
estarase D and haptoglobins tests, I was referring to
the testing of blood found on the scene, not semen. 1If
the Commonwealth had done additicnal test on the spots
of blood purportidly found on Mr. Coleman’s blue jeans,
it could have deterained with a high degree of certainty
wvhether that blood came from the victim. Given that her
blood type wvas "0%", a very common type, I do not know
wvhy such additional testing was not conducted.

11. I believe that additional tests on the semen
found at the scene were alsoc possible and weuld have
proved useful in "individualizing® the semen found
theres.

12. With respect to the affidavit of Dr. Scott
Kauma: I question Dr. Kauma’s statement that "it is not
unusual to find live sperm on a vaginal swab obtained
more than 72 hours after reported intercourse®. In my .
experience, while this may be possible, it is not
"usual® by any stretch of tho ismagination.

13. with further reference to Dr. Kauma’s affidavit:
I simply 4o not see its significance. To my knowledge,
no one in the Roger Coleman case has claimed to have
found live sperm. Thers 1.\no doubt that sperm DNA is
the same vhether the sperm is live or dead. Cartainly
by the time the DNA is extracted the spera is dead.



14. I vould also like to note that the autopsy
Teport from the Richaend Office of the Virginia Medical
Examiner (Vestern District, Reancka) is very brief and
contains ambiquities and contradictory statements. ror
example, in describing the neck crgans the autepsy
report specifically statas that "the cartilages and
hyold bones are intact®; yet on other occasions in the
autopsy repert and in Jr. Oxley’s deposition, statsments
are made vkich contradict this: ™cutting through the
thyreid cartilage...", "the larynx had also deen
lacerated...”, ets.

i18. T continue te welisve that further analyeis of
forensic materials and ethe:ieviénnc‘ is appreopriate,
given that no sueh reviev has ever been conducted by the
defense, and given Xr. c.l-nnnfl pending execution.

I declare under penalty of perjury that the

~ foregoing is true an. cerTect.

:z:?aa and svern to Lefers ms this isth day of Noveader,
291. R

otary .
Xy commissien axpires . .-

Jaguary 24, 1993
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rewnstated, was again eliminated and
in a different case; an empioyee who
was unhappy with nm raise had ber
pay increase cut to $100 during a
special calied meeting of the Buchanan
County -3oard of Supervisors last Wed-
nesday night.

In addition, work continued oa effor-
t3 to reach a compromise in language
for the county’s sewer. connection or-
dinance and approval was given to a
tempcrary salary supplement for a
hard-working investigator for the
Sheriff's Department..

Gary Gibsoa, director of the
Buchanan County Public Service
Authority, met with the board for more
discussion of the county’'s still un-
passe ] sewer connection-ordinance.

He told the supervisors that the PSA
had rejected bids for the Oakwood
Sewage Project due to the uncertainty
of funding, resulting from the lack of
an ordinance. The board agreed with
Gibson on the need for the project but
continued to express objections to

AL D TN

SPIGPORT YA BT,
local input provided in the originai
draft, :

After lengthy discussion among the
board, Commonwealth’'s Attorney
Michael McGlothlin and Gibson, the
supervisors passed a motion to request
that the PSA's attorney meet with
McGlothlin and rewrite the ardinance
in & way to satisfy the board and coun-
ty residents.

Problems connected with the coun-
ty's CETA program continued to
plague the board during the meeting,

Board Chairman William P. Harris
reported to the other supervisors thata
letter from CETA officials had ordered
a hiring freeze effective March 2 in the
Title 2-D and 6 programs. As a result,
he explained, the board’s action oa
March 2 to rehire Vickie Mullins to the
position of secretary after that position-
and the assistant director’s position’s
had been eliminated (the result of
earlier board action) was illegal.

On a roli<all vote, approval was
given a motion to terminate the

T REEICET NG Sou  Grundy s =
Rose, cast the two votes against the ac-

tdoa.

Following that action, the board
voted to make an attempt to collect the
amount of money previously paid as
the secretary’s salary as reat for the
CETA agency in the county office.

On another matter, the board took a
strong hand in the case of a county em-
ployee who was displeased with a raise
she had heen given.

The matter invoived Sandie Deel
who nad been promoted from ooe
position to another at the county
garage during the board’s meetng on
Marcn 2.

She had reportedly been dissatisfied
with the $185 per month raise gtven
with the promotion. Reportedly, the
previous employee in the position had
been paid at a higher rate.

After discussion, the board approved
a motion to reduce the amount of the
raise from $185 to $100 per month. The
action passed on a 4-2 vote with Chair-

—-3ee page two

Probe Continues into Stabbing Death

Officials said this week that they are
continuing the investigation into the
stabbing death of a 19 year old Gmndy
woman last Tuesday night.

The body of Wanda Faye McCoy was
discovered by her husband when he
arrived home from work at about 11:15
Tuesday night.

Grundy Police Chief Randy Jackson
said this week that no arrest has yet
been made but that the mvstlgatxou is

contxnumg ,
\J

CRIME SCENE - - Official vehicles crowd the street

cmcidmnca im lana Battam Wad.

PO Y R I P g

Chief Jackson, along with & number
of other officers are presently waiting

‘for the reparts of an autopsy and

evaluation of other evidence by state
police laboratories. -

Officials said that the cause of death
appeared to be a stab wound and repor-
ted that the assailant appeared to have
entered the couple’s home, in the Long
Bottom section, through the froat door.

At this time, Jackson said, it is not
believed that there was a forced entry

to the house. He said that there were
signs that the victim tried to offer
resistance to her attacker.

Jackson, State Police Special Agent
Jack Davidson, and oumerous other of-
ficers have conducted an intensive in-
vestigation into the case but further
details of their findings have oot been
discloged. —

Funeral services for Mrs. McCoy
were conducted Saturday, see obituary

onpage2.

house which is partly obscured by the ambulance. a
rer and nlvwond board was the subiect of ar n-
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T, iz the
District Supeivisor JuilusHall
and Mrs. Blankenship !s the wife of his
balf-brother. The U. S. Department of
Labor had alleged nepotsm in both
cases and Mrs. Bowman's employment
as a coordinator in the Manpower
for Buchanan County was
terminated in April, 1980. She had been
employed by the county since 1974.

The county appealed the case and the
March 30 ruling stated in summary, “it
is the Hearings Officer’s opinion that
the employment of Lois Bowman with
the Buchanan County Board of Super-
visors did not constitute an act of
nepotism in the performance of its
CETA coatracts and since she was
otherwise eligible to continue as a staff
member under the board of super-
visors, she should not have been ter-
minated from her emgloymeant.”

The Hearings Officer declined to
award Mrs. Bowman back pay,
however, stating that there had been
no showing that the complainant suf-
fered a loss due to wrongful ter-
mination on discriminatory grounds.

‘ The county had argued that Mrs.
Blankenship as the wife of the half-
brother, would not be considered im-
mediate family, but the Hearings Of-
ficers ruled that she would be con-
sidered a sister-in-law and stated “it is
evident that nepotism by definition was
present in the hiring of Eunice
Blankenship.” )

" Although Mrs. Bowman was more
clogely related to Hall, there were
aumerous other issues in the case that
resulted the decision in her favor.

" In ruling that the county violated the
nepotism provisions in hiring Mrs.
Blankenship, the Hearings Officer fur-
ther directed that the county should
reimburse the CETA Division of VEC
for wages and fringe benefits paid to
Mrs. Blankenship in the amount of
$27,994.21.

County officials indicated they would
attempt to secure of waiver of this
reimbursement if possible.

NO ARREST REPORTED
IN McCOY KILLING

Authorities have reported no arrest
uyetinthemnrderollﬂ-year-old
Wanda Faye McCoy who was found
dead at her home in Grundy on the
night-of March 10. ‘

At last report, the investigation was
continuing into the stabbing. )

Officers from the state and town
police are involved in the probe al-
though details of the investigation

Sources said the csuse of death
appeared to be a stab wound and that
the assailant appeared to have entered
the victim's Long Bottom home
through the front door.

S g A o AT 5
R i s L. s
5 diughter oL

Lot &, - Be des
cribed &k “for the fnal.”

Beicher said that somé work r®

board approved his recommendation t
retain Garland Wright for 80-90 days ¢
do this work.

Belcher indicated that his grou
waould present a final repart, compiet

2

New Polic

Facing the first graduating cla:
that wil! have to pass a competenc
test in order to receive a dipioma, t
Buchangn County School Board ado
ted a new policy Monday governing t
awarding of such documents. ¢

Students who {ail to pass the cor

test will receive a certifica
rather than a diploma, according tott
school board action. It was reported
Monday's meeting that out of g
peoximately 500 graduating seniors
the county only 10 are expected to &
the recently given competency test$

The new policy procedt
establishes two diplomas, cdé

diploma to de given {0 :
students who have completed-;

PADDLE PRACTICE--Curtis Mt
nold were busy brushing up
week in anticipation of the
Raft Race set for this Saturde
sored by the Kiwanis Clu
statewide publicity. Registra
o.m. Saturday near the the *
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P.O. Box 1986
Abingdon, VA 24210

(703) 628-1300

October 31, 1990

Ms. Kathleen A. Behan, Esq.
Arnold and Porter
1200 New Hampshire Avenue, N.W.
Washington, D. C. 20036
Re: ROGER KEITH COLEMAN
Dear Ms. Behan:
Enclosed is my investigative report and bill for services.

Included in the bill for services is the time spent with Chris
Yukins who contacted me initially in this case.

I have not yet had the opportunity to recontact =y Conﬁdential
Informant in this case. However, when I do so, I will give you the
benefit of the results of that contact if they are positive in nature.

If I can be of any further assistance in this matter, please do not
hesitate to call on =se.

" Very truly yours,

Robert E. Cr
REC: je

Enclosures
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P.O. Box 1986
Abingdon, VA 24210

(703) 628-1300
October 31, 1990

Investigator: Robert E. Craig

Subject: ROBERT KEITH COLEMAN
Inmate
Virginia Penal System

Client: Ms. Kathleen '‘A. Behan, Esq.
Arnold and Porter
1200 New Hampshire Avenue, N.VW.
Weshington, D. C. 200386



ROGER KEITH COLEMAN
Inmate
Virginia Penal System

INTERVIEW REPORTS

Special Agent Jack Davidson

Keith Manier . . .
John Ramey . . . .

Glen Mullins . . .

Nancy McClanahan Steele

Ward Goodwin . . .
Donna Goodwin Ramey
Jeff Ramey . . . .
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ROGER KEITHR COLEMAN
Inmate
Virginia Penal Systea

INTERVIEW REPORT

Date: Priday, 10/12/90
Place: Vansant-Grundy, Virginia

Investigator: Robert E. Craig

SPECIAL AGENT JACK DAVIDSON, Virginia State Police,
Vansant, Virginia furnished the following:

He was the primary investigator on the murder
investigation of WANDA ¥cCOY which led to the arrest and
conviction of RONALD KEITH COLEMAN. On the night that the
murder occurred CHIEF OF POLICE RANDY JACKSON was apparentlye
the first officer to respond to the amurder scene, having -
been notified of the murder by a telephone call to the
Buchanan County Sheriff's Office from McCOY's father-in-law
HEZZIE McCOY. JACKSON then called DAVIDSON from the murder
scene or from a nearby residence, and DAVIDSON went directly
to the murder scene. DAVIDSON never received any call
dispatching him to the scene from the Virginia State Police
in Wytheville, Virginia. He has never heard of any call
being made to the State Police in Wytheville, Virginia fros
anyone, including a neighbor of McCoy’s. If such a call was
ever made, he does not recall ever having heard about it.
There were numerous state police and local officers involved
in the investigation at the residence on the night of the
murder and subsequently. He recalls that SPECIAL AGENT
KELLY ANDREWS was the primary crime scene investigator.

He recalls reference to a pressure sark on the door
Jamb of the McCOY residence. In reviewing his report of the
incident, he noted that this was referred to as a "pressure
mark, somewhat like a pry mark". However, he did not at all
consider this to be any type of pry mark that was used to
gain entry to the McCOY residence for the murder. This
merely looked like some type of bump or hit onto the door
Jamb of the residence. There was no corresponding mark on
the door itself, as would be the case with a pry mark. He
has seen plenty of pry marks in burglary investigations over
his 22 years as an investigator and knows the difference
between a pry mark and a pressure mark or bump. It was his
opinion that this mark was probably caused by some furniture
or object being brought into or out of the house when the
door was open. As far as he was concerned, this mark had no

1



ROGER KEITH COLEMAN

Inmate, Virginia Penal Systenm

Interview Report, 10/12/80 (S.A. Jack Davidson)
Page 2

significance whatever in regard to the case but was only
noted because they were trying to be extremely thorough in
what they were doing.

In regard to a fingerprint on the door, he seems to
recall that this was nothing more than a fingerprint smudge
and was of little or no value whatever in the investigation.
Even smudge prints are removed from objects in an
investigation like this in order to "be on the safe side".

Roger Coleman became a suspect at the very outset of
the investigation after interviewing BRAD McCOY, the
victim’'s husband. BRAD McCOY indicated that COLEMAN was the
last person to visit with BRAD and WANDA McCOY at their
residence and had been there two or three times at least in
the last month. It was known to the police that ROGER -
COLEMAN had a prior conviction for Rape and had served eight
years in prison. This made him a prime suspect. BRAD McCOY
mentioned that ROGER COLEMAN was one of three individuals
who would be admitted into the residency by WANDA McCOY
without much question if he were there at night. Other than
that, WANDA McCOY was said to be extremely leery of anyone
coming into their residence. The glass in the front door
the house had been painted over by the McCoys so that noc ona
could see into the house. However, they had scratched a
small "peep hole” in the paint in order to look out and see
who was at the door. In fact, it was this peep hole in the
paint on the door glass that BRAD McCOY looked through when
he arrived home that night. He thought something was funny
wvhen he didn't see the porch light on. He then checked the
exterior of the house and the garbage cans to see if the
garbage had been put out. Then in looking through the peep
hole, he could see thet the afghan that was normally on the
back of the sofa in the living room was laying on the bottom
or the seat of the sofa. He then suspected that his wife
wves playing gases with him and was hiding from him on
purpose. BRAD McCOY then went into the house and pulled up
the afghan, thinking that his wife was hiding. VWhen he
didn’t find her, he then noted blood on the floor and a
light on in the spare bedrooa that was usually unused. He
then went into the bedroom and found his wife dead.
Apparently then BRAD McCOY then called his father about whsa:
had happened and became extremely hysterical over finding
his wife with her throat cut. Asked if he had ever heard
about a story alleging that BRAD McCOY went to a neighbor s
house and had banged his head on the refrigerator sayins.
"Ihey are coming to get me, thevy'll come back to get me,” o.

2



ROGER KEITH COLEMAN

Inmate, Virginia Penal Systea

Interview Report, 10/12/90 (S.A. Jack Davidson)
Page 3

words to that effect. DAVIDSON said that he had never heard
any such story, but would not be very concerned about such a
statement from BRAD McCOY under the circumstances of having

found his wife brutally wurdered.

At the outset of the murder, BRAD McCOY, simply
because he was the husband of the victim and had found the
body, was a suspect in the case. McCOY was interviewed
extensively and also was given a polygraph about any
knowledge of the murder. There was no indication from the
polygraph that McCOY had anything to do with the murder.
Likewise, DAVIDSON recalls that he looked at McCOY’'s hands
and wrists and did not see any scratch marks of any kind on
them. This is as a result of having observed that WANDA
McCOY's fingernails were broken, possibly during a struggle.
DAVIDSON assumed there may have been possible scratch marks =
on the attacker. However, he also noted that the sttacker
may have been wearing heavy clothing during that time of the
year and that scratch marks would only be on the hands or
face of an attacker. DAVIDSON further assumed that any
struggle took place in the living room of the house, and he
believes that WANDA McCOY may have been unconscious by the
time she was taken into the bedroom. He seems to recall
that there was some kind of substance on the floor, blood or
urine, that was sameared in such a way as to indicate that
WANDA McCOY may have been dragged into the bedroom. She
could have been knocked out, and knocked unconscious, and
thrown onto the bed. In fact, due to the way that her body
was laying, with the aras up over the head and her head
partially off of the bed, indicates to DAVIDSON that she may
have been dropped down ocn the bed after having been carried
there and stayed in the position that she landed on the bed
during the time that she was disrobed and raped.

DAVIDSON does not believe that the body of WANDA

McCOY was turned over because of the characteristics of th=z
blood pool on the floor under her head. He believes that if
the body had been turned over, that the pool would be oblong
in shape. Further, if McCOY had been laying on her stomach
and her head pulled back when her throat was cut, that there
would have been some spurting of blood away from the pool on
the floor under her head. This was not the case.

DAVIDSON does not believe that there two attackers in
this case. He further does not believe that McCOY was
assaulted both vaginally and anally. He explained the
presence of semen from the anal swab taken from McCOY's bpody



ROGER KEITH COLEMAN

Inmate, Virginia Penal Systes

Interview Report, 10/12/90 (S.A. Jeck Davidson)
Page 4

in this way: He believes that the attacker had an
ejaculation on top of McCOY who was laying on her back.

This ejaculation was partly outside the body and the semen
dripped down from the vagina area into the anus area.
Because of the difficulty in taking an anal swab from a body
in which rigor mortis has set in, he believes that the
medical examiner picked up semen stains on the aswab from the
buttocks ares of the anus. That would also account for ihe
reason that there was not & sufficient  amount of semen on
this anal swab to type for blood type. It is DAVIDSON’s
understanding of this type of sex crime that ejaculation
often occurs outside the victim and there may not be any
actual penetration of the vagina or anus.

DAVIDSON believes that McCOY was laying on her back
when her throat was cut, and the body pumped the heart dry -
before the stabs were made in the chest as there was no
blocod in the stab wounds. He believes the fact that McCOY
was killed is further evidence that ROGBER COLEMAN was
responsible for the murder because he feels that COLEMAN did

. not want to risk going back to jail again, as had been the
) “2“) case earlier. In other words, in the prior rape, COLEMAN
LN did not kill the victiam. The victim identified COLEMAN and
ﬂ““‘“‘ht“tpvneﬂégégi years in jail. Therefore COLEMAN, on this
occasion, iberately killed the victima in order that he

could not be identified and sent back to Jjail.

DAVIDSON noted that during the week after the McCoy
murder, COLEMAN was positively identified by the librarian
at the Grundy Librery as having masturbated in front of her.
COLEMAN was subsequently charged with this crime, Indecent
Exposure. It was ironjic to DAVIDSON that when COLEMAN was
actually arrested for the rape and murder of WANDA McCOY, as
well as for Indecent Exposure, that COLEMAN’s primary
concern vas with the charges of Indecent Exposure. COLEMAN
wae oxtremely upset about these charges and was very vocal
about it. Yet COLEMAN had very little, if anything to scy
in defense of himself on the Rape/Murder charges.

COLEMAN further became a suspect in this case after
having been questioned at the very outset of the
investigation because of discrepancies found in COLEMAN'’s
statement. One of the things that DAVIDSON recalled was
that COLEMAN said that his pants legs were wet because the
conditions at the mine where he had been working were very
wet. DAVIDSON had a State Police Officer go to the mines
and check the conditicns there and determined that there was



